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Oglasi

ZAHVALA
Zahvaljujemo se dežurni zdravniški službi za hitro po-

sredovanje in strokovno pomoč našemu bratu ob nena-
dnem poslabšanju zdravstvenega stanja.

Zahvala tudi PGD Bočna, spremljevalni helikopterski 
ekipi, UKC Ljubljana za hitro ukrepanje in bolnišnici Ce-
lje za oskrbo.
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Kako pa kaj vaša prehrana?
Poleg redne telesne aktivnosti in izogibanja tve-

ganemu pitju alkohola, kajenju in uživanju prepo-
vedanih drog je prehrana eden od ključnih dejav-
nikov, ki vplivajo na ohranjanje in krepitev zdravja, 
preprečevanje obolevnosti ter na potek zdravlje-
nja obstoječih bolezni. Primerno prehranjevanje 
zmanjšuje ekonomsko breme zbolevanja na indi-
vidualni ravni in ravni celotne družbe.

Statistični podatki kažejo, da je prehrana po-
membnega deleža slovenskega prebivalstva kljub 
nekaterim pozitivnim spremembam še vedno pre-
cej nezdrava. Slabe prehranjevalne navade se od-
ražajo tudi v neprimerni razporeditvi obrokov pre-
ko dneva in izpuščanju zajtrka.

Energijska vrednost povprečnega obroka je 
previsoka, zaužijemo preveč maščob v celoti in 
preveč nasičenih maščob. Zaužijemo premalo 
sestavljenih ogljikovih hidratov, premalo sadja in 
zelenjave ter tako premalo vlaknin, ki so pomemb-
ni prehranski varovalni dejavniki pred nastankom 
kroničnih nenalezljivih bolezni.

Rezultati raziskav kažejo tudi, da Slovenci pre-
cej presegamo priporočen vnos soli. Nagnjeni smo 
tudi k hitremu prehranjevanju, ki praviloma pred-
stavlja hrano nižje hranilne in visoke energijske 
vrednosti ter z veliko dodanimi aditivi. Podatki se 
sicer med posameznimi regijami nekoliko razliku-
jejo, toda splošna ocena ni pozitivna.

Nezdravo prehranjevanje spada med najpo-
membnejše vzroke za nastanek kroničnih nena-
lezljivih bolezni sodobnega časa, kot so bolezni 

srca in ožilja, sladkorna bolezen tipa 2, nekatere 
vrste raka, nekatera kronična pljučna obolenja in 
osteoporoza. Nezdravo prehranjevanje vpliva tudi 
na fiziološke dejavnike tveganja, kot so zvišan krv-
ni tlak, zvišane vrednosti glukoze v krvi ter nenor-
malne vrednosti krvnih maščob.

Posledica nezdravega oziroma neustreznega 
prehranjevanja je pogosto prekomerna telesna te-
ža, s katero pa se ne ubadajo samo prebivalci Slo-
venije, ampak je to danes težava vsakega tretje-
ga prebivalca Zemlje. V primerjavi z letom 1975 na 
svetu ni države, kjer se delež prebivalcev s preko-
merno telesno težo ne bi povečal. V Sloveniji sta 
v povprečju pretežka dva od treh moških in vsa-
ka druga ženska.

Živimo v okolju, v katerem smo izpostavlje-
ni številnim možnostim prevelikega energijskega 
vnosa in obenem premajhne porabe. V praksi to 
pomeni, da je ponudba hrane taka, da hitro vnese-
mo v telo veliko količino kalorij, obenem pa zara-
di sedečega življenjskega sloga teh kalorij ne po-
rabljamo. Debelost je težko zdraviti, zato je spod-
bujanje in omogočanje zdravega prehranjevanja 
ter zdravega življenjskega sloga eden od bistve-
nih ukrepov za kvaliteto življenja in posledično tu-
di kvaliteto dela.
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Naša anketa

Tema tedna, Anketa

Kako se prehranjujemo?
Zdravo prehranjevanje predstavlja temelje dobrega zdravja. Slo-

venci se glede na statistiko ne prehranjujemo, kot je priporočlji-
vo, čeprav se praviloma zavedamo, da z nepravilno prehrano ško-
dimo zdravju. Z zdravo prehrano lahko kakšno bolezen omilimo ali 
jo celo preprečimo. Kako pomembna je zdrava hrana našim sogo-
vornikom?

Irena Rak, Šmihel nad Mozirjem
Zdravo prehranjevanje je še kako pomembno v 

življenju. Ker doma pridelamo skoraj vso hrano in 
zelenjavo, lahko trdim, da se zdravo prehranjuje-
mo. Kar pa ne bi mogla reči za današnjo genera-
cijo otrok. Že pri vnukih vidim, da ti raje posega-
jo po predelani in nezdravi hrani in se domačim 
dobrinam izogibajo. Pravila zdravega prehranje-

vanja se hitro spreminjajo in je težko slediti trendom. Zdrava hrana še 
kako pripomore k preprečevanju ali blažitvi določenih bolezni. Sama se 
k sreči še nisem morala odreči ničemur. 

Irena Budna, Nazarje
Doma prisegamo na zdravo prehrano in pa-

zim, da pripravljam domače stvari. Tudi sladice 
se najdejo na naših krožnikih, a v zmernih koli-
činah. Res pa je, da sem zaradi svojega zdravja 
imela kar nekaj diet, a sem pri njih pazila, da sem 
pripravljala doma pridelano zelenjavo. Z določe-
no hrano lahko pozitivno vplivamo na potek bo-
lezni, jo omilimo ali celo pozdravimo. 

Jani Tevž, Bočna 
Nikoli ne razmišljam o prehranjevanju, pojem 

vse, kar dobim, pa naj bo to zdravo ali nezdravo, 
pomembno je le, da mi tekne. Tudi nikoli nisem 
razmišljal ne o prehranski piramidi niti o pravilih 
zdravega prehranjevanja. Tem je tako težko sle-
diti, saj se neprestano spreminjajo. Ko zbolim, se 
odrečem kakšni hrani, a ko mi gre na bolje, so tu-
di moje prehranske navade v starih tirnicah. 

Ivica Orešnik, Primož pri Ljubnem
Doma pridelujemo ekološko hrano in iz sesta-

vin, ki jih pridelamo na njivi, poskušam sestavlja-
ti jedilnike. Na tiste sestavine, ki sem jih primora-
na kupiti v trgovini, pa ne gledam, ali so ekološko 
pridelane. Kako hrana vpliva na zdravje, sem pre-
izkusila tudi sama. Ob bolezni sem imela dieto in 
jo z njo tudi ozdravila. Sedaj jem vse, seveda do-

ma pridelano, in bolezen se še ni pojavila. Pri nas prisegamo tudi na do-
mače čaje, s katerimi pogosto odpravimo ali ublažimo kakšne simptome. 

Jože Grudnik, Spodnja Rečica
Sam kuham in si vedno pripravim tako hrano, 

ki jo imam rad. Ob tem ne razmišljam, kaj je zdra-
vo in kaj nezdravo. Tudi zdravje mi vseskozi služi, 
tako da nikoli ni bilo potrebno razmišljati o dietah. 
Bolezni lahko mogoče malo omilimo, a brez zdra-
vil se ne moremo pozdraviti. 

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

JESENSKI MESECI POSVEČENI SPODBUJANJU ZDRAVEGA PREHRANJEVANJA

Pogostost splošnega nezdravega prehranjevanja na Celjskem 
nad slovenskim povprečjem

Jesenski meseci so v precej-
šnji meri posvečeni hrani in pre-
hranjevanju. V septembru obe-
ležujemo svetovni dan šolske-
ga mleka, v oktobru svetov-
ni dan vegetarijanstva, svetovni 
dan kmetic in svetovni dan hra-
ne. November je mesec, ki je v 
Sloveniji že tradicionalno posve-
čen spodbujanju uživanja lokal-
ne hrane, kar se izvaja tudi pre-
ko dneva slovenske hrane, pro-
jekta Tradicionalni slovenski zaj-
trk, ta poteka predvsem v šolah 
in vrtcih, in ukrepa Shema šol-
skega sadja in zelenjave.
PRECEJ NEENAKOSTI V ZDRAVEM 

PREHRANJEVANJU
V Sloveniji je zaradi socio-eko-

nomskih razlik precej neenakos-
ti v zdravem prehranjevanju. Na-

cionalni inštitut za javno zdravje 
(NIJZ) je leta 2016 izvedel raziskavo 
Z zdravjem povezan vedenjski slog 
prebivalcev Slovenije, ki je pokaza-

la nekatere ugodne trende na po-
dročju prehranjevanja. Kot so za-
pisali v svojih ugotovitvah, se po-
večuje delež ljudi, ki vsakodnevno 

uživajo zelenjavo in redno zajtrku-
jejo, zmanjšuje pa se delež prebi-
valcev, ki uživajo sladkane pijače. 
Večjo osveščenost Slovencev gle-
de zdravega prehranjevanja na 
NIJZ pripisujejo številnim ukrepom, 
ki se sistematično izvajajo že več 
let in so del aktualnega Nacional-
nega programa o prehrani in tele-
sni dejavnosti za zdravje »Dober 
tek Slovenija« za obdobje 2015–
2025.

NA CELJSKEM PIJEMO MALO 
SLADKIH PIJAČ

Raziskovalci NIJZ so zbrali po-
datke za vse zdravstvene regije. 
Pogostost splošnega nezdravega 
prehranjevanja v naši, celjski re-
giji znaša 54,5 odstotka, kar je za 
4,1-odstotne točke več, kot je slo-
vensko povprečje (50,4 %). Nada-
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Tema tedna, Aktualno

lje je v zdravstveni izkaznici naše regije zapi-
sanih tudi nekaj spodbudnih dejstev. Smo pre-
cej pod slovenskim povprečjem glede pogosto-
sti pitja sladkih pijač, ki jih tedensko ali pogo-
steje uživa 26,6 % prebivalcev. Tudi priporočena 
rastlinska olja uporablja več oseb (43,6 %), kot 
je slovensko povprečje (39,0 %), poleg tega pol-
nomastne mlečne izdelke uživa manj kot polovi-
ca (46,5 %) prebivalcev regije, kar je pod sloven-
skim povprečjem.

POJEMO PREMALO SVEŽE ZELENJAVE, 
PREVEČ SOLIMO …

Vendar prebivalci celjske zdravstvene regi-
je nismo ozaveščeni na vseh področjih zdra-
ve prehrane. Dnevno uživanje svežega sad-
ja in zelenjave je v naši regiji precej pod slo-
venskim povprečjem. Surovo zelenjavo dnev-
no uživa le 40,6 % prebivalcev, sveže sadje 
pa malo več kot polovica. Prav tako očitno ne 
maramo rib, tedensko ali pogosteje jih uži-
va zgolj četrtina regije, poleg tega si že prip-
ravljeno hrano vedno dosoli več kot polovica 

Prekomerna prehranjenost med otroci in 
mladostniki po občinah, 2016 

Kazalnik prekomerne prehranjenosti otrok 
in mladostnikov opisuje, kakšen delež otrok 
in mladostnikov ima indeks telesne mase nad 
mejno vrednostjo prekomerne prehranjenosti 
za ustrezno starost in torej zajame vse prede-
bele in debele.

Telesni fitnes otrok, 2016
Z zdravjem povezan telesni fitnes osnovno-

šolskih otrok in mladostnikov opisuje, kakšen 
delež otrok med 6. in 15. letom starosti v po-
samezni občini dosega ustrezno raven gibalne 
učinkovitosti. 

Solčava Ni pojava
Gornji Grad 25,1 %
Ljubno 28,4 %
Nazarje 29,0 %
Luče 29,8 %
Rečica 30,1 %
Mozirje 31,6 %

Vir: Zdravje v občini 2018, NIJZ 

Solčava 53,4 %
Luče 53,4 %
Ljubno 51,1 %
Mozirje 50,4 %
Rečica 50,1 %
Nazarje 50 %
Gornji Grad 48,9 %

Vir: Zdravje v občini 2018, NIJZ 

(53,9 %) vseh. Tudi v slovenskem povprečju 
se še vedno vsak drugi odrasli prehranjuje 
pretežno nezdravo, kar dve tretjini Slovencev 

pa je soočenih z dejavniki tveganja nezdrave-
ga življenjskega sloga.

Tatiana Golob

JAVNI ZAVOD ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM NAZARJE

Likvidnostne težave vse večje, velika tudi izguba 
ob polletju

Na seji ustanoviteljic Javnega zavoda Zgor-
njesavinjski zdravstveni dom Nazarje je direk-
torica Darja Es županjo in župane zgornjesa-
vinjskih občin seznanila z likvidnostnimi teža-
vami zavoda ter sanacijskim načrtom. Zavod se 
namreč že leta spopada z izgubami. Župani so 
se seznanili še s pripravljenima pogodbama za 
vpis lastništva za zemljišče namenjeno gradnji 
prizidka in plačilu projektne dokumentacije. 

NAJVEČJI SO STROŠKI DELA
Kot v večini slovenskih zdravstvenih domov se 

tudi v nazarskem srečujejo z rdečimi številkami. 
Kljub temu da je zdravstveno ministrstvo z letoš-
njim letom minimalno dvignilo cene storitev, ni-

so upoštevali dviga plač in regresa, je županom 
pojasnila Esova. Stroški dela v nazarskem zavodu 
znašajo kar 78 odstotkov vseh stroškov, le 22 od-
stotkov jim ostane za materialne. 

PRIPRAVLJEN SANACIJSKI NAČRT
Po sprostitvi plač in možnosti napredovanj so 

se stroški dela zelo dvignili, kar gre vse v bre-
me zdravstvenega doma, saj ministrstvo tega 

ni upoštevalo pri dvigu cene storitev, je dodala 
Esova. V zavodu so že izkoristili vse notranje re-
zerve, pripravili so tudi sanacijski načrt. 

ODDAJA PREVOZOV ZASEBNIKU?
Glede na polletno poročilo poslovanja, kaže, 

da bo večina programov izvedenih, nekaj tudi 
preseženih. Izgubo zavodu med drugim prina-
šajo tudi preseženi sanitetni prevozi (prevoz di-

aliznih in rakavih bolnikov). Za tiste, ki presega-
jo plan, ne dobijo povrnjenih stroškov. V zavodu 
se zato nagibajo k možnosti, da bi se za te pre-
voze razpisala koncesija. 

IZGUBA NAJVEČJA DOSLEJ
Trenutno jim največjo težavo predstavlja ve-

lik dolg do dobaviteljev in pokritje kratkoročne-
ga kredita. Ob polletju je bila prikazana izguba v 
višini 282 tisoč evrov, kredit 150 tisoč evrov pa 
zapade ob koncu leta. Najbolj se v zavodu bo-
jijo, da bi jim kdo od dobaviteljev nehal dostav-
ljati material, zato se je Esova na župane obrnila 
tudi glede pomoči pri zagotavljanju likvidnosti.

ZA DELOVANJE ALI PRIZIDEK
Solčavska županja Katarina Prelesnik je ob 

vsem tem dodala, da najbolje, da sredstva, na-
menjena za prizidek, preusmerijo v delovanje 
zdravstvenega doma, kajti občine prav gotovo 
ne bodo zmogle financiranja obojega. Kadar žu-
pani to težavo izpostavijo na državnem nivoju, 
dobijo odgovor, da lahko zdravstveni dom tudi 
zaprejo, če ne morejo skrbeti zanj.

OSNUTKI POGODB PRIPRAVLJENI
Župani so se na tej seji seznanili še z osnut-

kom pogodbe o brezplačnem prenosu lastnin-
ske pravice za zemljišče, kupljeno za gradnjo 
prizidka k zdravstveni postaji Nazarje, in osnut-
kom pogodbe o financiranju projektne doku-
mentacije za gradnjo prizidka, v kateri so za-
pisane obveznosti izvajalca in roki za plači-
lo storitev. V obeh pogodbah so obveznosti in 
lastništvo posamezne občine preračunane po 
ključu števila prebivalcev. Pogodbi bodo župani 
podpisali, ko bosta dokončno pripravljeni.

ŠMS

Direktorica Darja Es je županjo in župane 
zgornjesavinjskih občin seznanila z 
likvidnostnimi težavami zavoda ter 
sanacijskim načrtom. (Foto: ŠMS)

282 tisoč evrov
je bila prikazana izguba Javnega 
zavoda Zgornjesavinjski zdravstveni 
dom Nazarje, kredit 150 tisoč evrov pa 
zapade ob koncu leta.
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Iz občin, Gospodarstvo

SANACIJA ŠMIHELSKE CESTE V MOZIRJU

Cesta v uporabi že pred prazniki

S polaganjem asfaltne prevleke se v teh dnevih zaključuje sanacija 
Šmihelske ceste. (Foto: Benjamin Kanjir)

V teh dnevih se po dolgem in 
vročem, za živeče ob Šmihelski 
cesti in vse njene uporabnike tu-
di izredno prašnem poletju zaklju-
čuje modernizacija te pomembne 
prometne žile v mozirski občini. 
Projekt je bil zelo obsežen, saj je 
bilo potrebno urediti vrsto dejavni-
kov, da bo odslej cesta bolj funk-
cionalna in predvsem varnejša. 
Projekt je finančno ovrednoten na 
okoli 700.000 evrov, od tega znaša 
občinski del dobrih 200.000, ostalo 
so sredstva ministrstva za okolje.

ŠTEVILNE PRIDOBITVE
V času modernizacije ceste so 

delavci podjetja Kostmann d. o. 
o. uredili in utrdili spodnji ustroj, 
uredili odvodnjavanje in javno 
razsvetljavo. Zgradili bodo še dva 

tišča in gradnjo pločnikov so se 
morali lastniki zemljišč ob ces-
ti ločiti od parih kvadratnih me-
trov svojih zemljišč. To jim je pri-
neslo udobnejše in varnejše živ-
ljenje po končanju investicije. V 
času del so morali veliko potrpe-
ti, saj je bilo med gradnjo precej 
delnih zapor in dodatnega čaka-
nja, v zraku pa veliko prahu. Kljub 
temu večjih težav ni bilo, za kar 
jim je župan Ivan Suhoveršnik 
zelo hvaležen. 

Benjamin Kanjir

200.000 evrov
znaša občinski del za obnovo 
Šmihelske ceste.

zadrževalnika meteorne vode. As-
faltirali so bili priključki na to ces-
to, proti Podrožniku in pokopališču 
pa bodo odslej pešci cesto preč-
kali varneje na dveh prehodih za 
pešce. Morda največja pridobitev 

je izgradnja pločnika in kolesarske 
steze. Urejene so tudi ograje s so-
sednjimi zemljišči.

ŽUPAN HVALEŽEN ZA 
POTRPEŽLJIVOST

Za potrebno razširitev ces-

GRADNJA NOVIH OBJEKTOV V LJUBENSKEM KLS

Birokracija zamaknila začetek gradnje za nekaj mesecev
V ljubenskem podjetju KLS, kjer izdelujejo zo-

bate obroče za avtomobilsko industrijo, so le-
tos ponovno veliko investirali v proizvodnjo. Ča-
ka jih še gradnja treh objektov, ki bi morala bi-
ti do konca leta zaključena, a se bo projekt zara-
di birokratskih ovir premaknil v naslednje leto, 
je povedal direktor podjetja Mirko Strašek. Tu-
di v prihodnjem letu načrtujejo velike investicije 
za nov program proizvodov za pogon hibridnih 
in električnih vozil.

INVESTICIJE ZA IZBOLJŠANJE DELOVNIH 
POGOJEV

Letos so veliko vložili v izboljšanje delovnih 
pogojev. Izboljšali so prezračevanje, pohlajeva-
nje in ogrevanje proizvodnih prostorov ter od-
sesavanje hlapov od strojev v orodjarni. Veliko 
sredstev je šlo za nabavo strojev in proizvodnih 
linij. Zgradili in izboljšali so nekaj linij, kar vpliva 
na boljšo kakovost in učinkovitost ter poveča-
nje proizvodnje. Vrednost letošnjih investicij bo 
med 12 in 14 milijoni evrov, je povedal Strašek. 

V letu 2018 so pričakovali veliko rast prodaje, 
a te rasti ne bo. Evropska direktiva o merjenju 
škodljivih izpustov (WLTP standard), ki velja od 
1. septembra, je povzročila zmanjšanje prodaje 
avtomobilov od septembra. Temu so od oktobra 
naprej prilagodili proizvodni tempo. Na takšne 
težave so dobro pripravljeni. V času zmanjšanja 
proizvodnje bodo sodelavce pospešeno uspo-
sabljali. V podjetju, kjer je trenutno zaposlenih 
264 ljudi, namreč veliko vlagajo v razvoj kadrov. 

ZAMUDA PRI GRADNJI
Vseh letošnjih načrtov po besedah Straška 

najverjetneje ne bodo izpeljali. Letos so planira-
li gradnjo treh objektov v skupni velikosti 4.800 
kvadratnih metrov, za katere že imajo gradbe-
no dovoljenje. Eden od objektov je podaljšek ha-
le, kjer bodo prostori namenjeni skladišču mate-
rialov in del za izvajanje proizvodnih procesov. 
Zaradi gradnje tega podaljška morajo umakniti 
zbirališče odpadnih materialov na novo lokacijo. 

Potem je tu nova proizvodna hala, ki bo stala 
za logističnim centrom. Gradbeno dovoljenje za 
objekte so pričakovali v juniju, zaključek grad-
nje so načrtovali do konca leta. Poleg vse osta-
le dokumentacije je bilo treba za gradbeno do-
voljenje predložiti mnenje Arsa, da ni treba izde-
lati študije okoljevarstvenih vplivov. Vloga je bi-
la vložena aprila, odgovor pa so prejeli šele ko-
nec septembra. 

Letos v KLS Ljubno planirali gradnjo še treh objektov v skupni velikosti 4.800 kvadratnih 
metrov. (Foto: IS)

Direktor Mirko Strašek: »Pozna se 
negotovost zaradi trgovinske vojne med 

ZDA in Kitajsko in negotovih globalnih 
političnih razmer.« (Foto: ŠMS)
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Razpis za najem hišniškega stanovanja v 
Kulturnem domu Mozirje

Občina Mozirje išče hišnika in oddaja v najem stanovanje za hišni-
ka v Kulturnem domu Mozirje, Hribernikova ulica 1, p. Mozirje.

Hišniško stanovanje je dvosobno, velikosti 58 m2, v drugem nad-
stropju nad vhodom v dvorano kulturnega doma.

Pogoj za najem je opravljanje hišniških opravil za Kulturni dom Mo-
zirje. Najemnik mora biti občan Občine Mozirje.

Informacije glede ogleda in ostalo, Janez JANKO, tel 03 839 33 12, 
e-pošta: janez.janko@mozirje.si

 Občina Mozirje

OBČINA LJUBNO 

S slovesnostjo namenu predali rekonstruirano cesto 

Trak sta prerezala in prenovljeno cesto uradno predala namenu 
Iztok Podkrižnik (levo) in župan Franjo Naraločnik. 

(Foto: Marija Lebar)

V zadnjem času so v občini 
Ljubno do zaključkov pripeljali šte-
vilne posodobitve in prenove raz-
lične občinske infrastrukture in 
mnogih odsekov cest, zato si v teh 
jesenskih dneh slovesne otvoritve 
sledijo druga za drugo. Nedavno so 
tudi uradno namenu predali rekon-
struirano cesto od Pažetovega mo-
stu do Taška. 

UREJENE CESTE SO POGOJ ZA 
RAZVOJ OBMOČJA 

Otvoritev je potekala pri lo-
vskem domu, trak sta slovesno 
prerezala župan občine Ljub-
no Franjo Naraločnik in Iztok 
Podkrižnik, lastnik in direk-
tor podjetja Podkrižnik, saj ces-
ta vodi tudi do oziroma mimo 
Glamping resorta Herbal, kate-
rega lastnik je prav tako Pod-
križnik. Podjetje je sofinanciralo 
ureditev odseka ceste ob glam-
pingu. 

Župan Naraločnik je dejal: 
»Današnja otvoritev rekonstru-
irane ceste od Pažetovega mo-
sta do Taška pomeni izpolnitev 
naših dolgoletnih želja po ob-
novi te, od težkega prometa ze-
lo dotrajane lokalne ceste, ki po-

meni življenjsko žilo občine in 
zelo pomembno povezavo sever-
nega dela občine z občinskim je-
drom.« 

Prisotne je nagovoril tudi Iz-
tok Podkrižnik in podčrtal pomen 
urejenih prometnic za razvoj ob-
čine in obenem izrazil začudenje, 
da se tako pomembnega dogod-
ka ni udeležilo več tistih, ki cesto 
uporabljajo.

PRENOVA V VEČ FAZAH 
»Ker gre za precej visok fi-

nančni in tudi prometno logistič-

PETMESEČNO ČAKANJE NA 
ODGOVOR

Zaradi čakanja na odgovor še 
niso mogli podpisati pogodb z iz-
vajalci del in ti objekti letos ne bo-
do postavljeni. Imajo naročeno 
opremo, ki že prihaja, tako ima-
jo velik problem, kam jo skladišči-
ti za čas gradnje. Problem predsta-
vlja tudi potoček, ki teče ob vzhod-
nem delu Industrijsko-poslovne 
cone Loke. Potrebna bo regulacija 
te struge, da lahko začnejo gradi-
ti. Občina Ljubno se zelo trudi, da 
bo strugo in cesto čim prej uredila. 

Dogovorjen imajo posel, ki ga 
morajo delati na eni izmed no-

vih linij, izdelke pa morajo zače-
ti dobavljati že januarja 2019. Lini-
je zaradi zasedenosti vseh prosto-
rov v obstoječih halah nimajo kam 
postaviti, zato jim zamik pri začet-
ku gradnje pomeni zelo velik pro-
blem.

SLABŠE GOSPODARSKE 
RAZMERE V SVETU

»Na naše poslovanje zelo vpli-
vajo gospodarske razmere v sve-
tu, in le-te so v drugi polovici le-
ta prinesle zmanjševanje naročil. 
To je znamenje resnih časov in te-
ga nismo predvidevali. Na vseh 
glavnih trgih po svetu prodaja av-
tomobilov pada, zato smo za ob-
dobje zadnjih štirih mesecev pre-
jeli znižana naročila. Pozna se ne-
gotovost zaradi trgovinske vojne 
med ZDA in Kitajsko in negotovih 
globalnih političnih razmer. K te-
mu negativno vpliva tudi politič-
na kampanja proti dizelskim mo-

torjem, kar zmanjšuje prodajo,« 
je gospodarsko situacijo v svetu 
ocenil direktor. 

Na novo delajo proizvode za po-
gon hibridnih in električnih avto-
mobilov, za katere je potrebna pov-
sem drugačna tehnologija in opre-
ma. Nova oprema že prihaja in je 
ne morejo montirati, ker je prišlo 
do zamude pri gradnji nove hale. 
Novi proizvodi so bistveno zahtev-
nejši za izdelavo kot sedanji.

ZMANJŠANJE NAROČIL
»Smo v dobri kondiciji in dob-

ro delamo,« je letošnje poslovanje 
ocenil Strašek in dodal: »Z jesenjo 
so se naročila sicer zmanjšala, am-
pak na to smo dobro pripravljeni. 
To bo sicer vplivalo na rezultat, ras-
ti ne bo, kljub temu bomo dosegli 
dober rezultat.«

Letos so še povečali konkurenč-
nost in uvedli dva nova kupca. Pri-
čeli bodo dobavljati na severno 

ameriški trg, v Kanado. V prihod-
njem letu bo, kot sedaj kaže, ob-
seg prodaje večji, računajo tudi na 
normalizacijo prodaje v avtomobil-
ski industriji. Skrb, kako bo naprej, 
je odvisna tudi od razmer v drža-
vi. Želijo si varno in spodbudno go-
spodarsko okolje.
NIČ VEČ SKRBI ZARADI IZPADOV 

ELEKTRIKE
Strašek je omenil še dokonča-

nje kablovoda od Nazarij do Ljub-
nega, ki je za njihovo podjetje ze-
lo pomemben projekt. Kablovod je 
zanje pomemben zaradi kakovosti 
dobave električne energije in pre-
kinitev, ki so negativno vplivale 
na delovne procese. Dobro je tudi 
za vse krajane, vremenske razme-
re pa na oskrbo ne bodo več vpli-
vale. Vesel je, da je njihova zahte-
va za gradnjo kablovoda padla na 
plodna tla.

ŠMS

Med 12 in 14 milijoni 
evrov je vrednost letošnjih 
investicij v KLS.

ni zalogaj, smo cesto od Pažeto-
vega mostu obnavljali v treh fa-
zah od leta 2016 dalje. Skupna 
dolžina znaša dobra 2 km in je 
pomenila investicijo v skupni 
vrednosti preko 300.000 evrov. 
Poleg modernizacije ceste z ure-
jenim odvodnjavanjem meteor-
nih voda je bil obnovljen most 
na Tostovrški pustoti z zavarova-
njem brežin in položen nov vodo-
vod v skupni dolžini cevi 2,5 km. 
Povezava vodovoda nas še čaka 
v tem in prihodnjem letu,« je še 
povedal Naraločnik.

Marija Lebar
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OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI 

Prestavitev in restavriranje spomenika bosta končana do 
dogovorjenega datuma

Rečiški občinski svetniki so na izredni seji, ki 
je potekala v četrtek, 25. oktobra, obravnavali 
dokument Predstavitev pogodbenih postavk za 
obnovo trškega jedra, ki ga je pripravila občin-
ska uprava. Župan Vinko Jeraj in v. d. direktorja 
občinske uprave Rok Jamnikar sta svetnikom 
odgovorila na nekatera vprašanja, med drugim 
tudi glede prestavitve spomenika NOB na drugo 
lokacijo. Pri tej točki je bila prisotna tudi zainte-
resirana občanka.

PRESTAVITEV SPOMENIKA DEL IZVEDBE 
OBNOVE TRŠKEGA JEDRA

Svetnica Vera Slokan je dejala, da se okoli te 
prestavitve veliko govori in da bi bilo potrebno 
občane seznaniti z realnimi informacijami, saj v 
vsem času od leta 2009, ko so se začele aktiv-
nosti za obnovo trškega jedra in na več javnih 

predstavitvah, ni bilo mnenj proti prestavitvi. 
Razburjenje je povzročila sama prestavitev, saj 
je bil spomenik pri tem delno poškodovan. Vpra-
šala je, ali drži, da naj bi potekla veljavnost grad-
benega dovoljenja za omenjeni poseg. 

Jamnikar je pojasnil, da je gradbeno dovolje-
nje še vedno veljavno, vsa dela okoli spomenika 
pa potekajo v sodelovanju z zavodom za varstvo 
kulturne dediščine, ki je spomenik vpisal na se-
znam te dediščine leta 2015. Spomenika se ni 
dalo prestaviti drugače kot po delih, pri čemer 
je nastala manjša poškodba, za sanacijo katere 
bo stroške poravnal izvajalec del. 

PRED POSTAVITVIJO BO SPOMENIK ŠE 
RESTAVRIRAN

Kot je pojasnil župan Jeraj, se je sestal s 
člani Združenja borcev za vrednote NOB 

Zgornje Savinjske doline. Na sestanku je bil 
postavljen in dogovorjen rok za dokončanje 
prestavitve in obnove spomenika 26. april 
prihodnjega leta. Naštel je dela, ki bodo ob 
tem potrebna. Napraviti bo treba temelj, na 
spomeniku obnoviti napise in spomenik spo-
lirati, nato sestaviti tako, da bo po videzu tak-
šen, kot je bil doslej. Denar za vse omenjeno 
je zagotovljen v postavkah za izvedbo celot-
nega projekta obnove trškega jedra, s kateri-
mi se je seznanil občinski svet. 

Predlagan in sprejet je bil še sklep, da se bo-
do sprotne informacije o prenovi trškega jedra 
objavljale na občinski spletni strani, kjer se bo-
do s tem transparentno lahko seznanili vsi ob-
čani, ki bodo to želeli. 

Marija Lebar

MAG. MITJA TERČE, DIREKTOR DRUŽBE GOLTE D. O. O.

»Želimo postati najboljši zimski in letni 
turistični center v Sloveniji«

Vodenje družbe Golte je pred kratkim 
prevzel mag. Mitja Terče iz Celja. Pred tem je 
bil direktor hotelov Eurotas, delal je za ener-
getsko podjetje v Ukrajini in je nekdanji di-
rektor energetskega podjetja ECE. Leta 2003 
je že bil zaposlen na Golteh kot svetovalec 
za prodajo. Pred njim sta Golte vodila Luka 
Paulič iz Mozirja in dolgoletni direktor Er-
nest Kovač. V pogovoru je povedal, da bodo 
izpeljali nove investicije, gostom bodo po-
nuditi več boljših in drugačnih storitev. Prip-
ravljajo pester zimski program. Zaključili so 
z gradnjo dvanajstih apartmajev, skupno jih 
bodo zgradili več kot dvajset in za to name-
nili približno dva milijona evrov. 

- Sprejeli ste izziv in bili imenovani na 
mesto direktorja družbe Golte d. o. o., ki je 
v večinski lasti Sicom Investa. Kako vidi-
te ta letno-zimski turistični kompleks v pri-
hodnje? Katerim osrednjim ciljem se boste 
posvetili?

Naš cilj je jasen – postati najboljši zimski in 
letni turistični center v Sloveniji, s pozitivnim 
poslovnim rezultatom, ki bo omogočal nadalj-
nji razvoj. S svojim delom si bom skupaj s svo-
jo ekipo prizadeval, da ljudje v Sloveniji in tujini 
prepoznajo Golte kot unikatno zeleno destina-
cijo, kjer z aktivnimi počitnicami, ki jih omogo-
čamo, presežemo njihova pričakovanja. Želimo 
si postati prva izbira v Sloveniji za aktivno pre-
življanje prostega časa. 

V družbi Golte smo se zavezali strategiji raz-
likovanja. Gostom želimo ponuditi več boljših 
in drugačnih storitev ter jim stalno zagotavlja-
ti najvišjo stopnjo ugodja. Pri nas gostje dobijo 
več kot pričakujejo. Naša konkurenčna prednost 
je drugačnost, ki jo načrtno in skrbno razvijamo.

- Golte sodi med najlepše zimsko rekrea-
cijsko prizorišče z razgledi na vse strani ne-
ba in dolin. Kako nameravate z vašo osveže-
no ekipo sodelavcev razgibati dogajanja v 
tej snežni sezoni, ki že trka na vrata?

Hvala za ta čudovit opis. Res je, Golte so pra-

vi biser, za mnoge še neodkrit in ravno to je tis-
to, kar si s svojim novim pristopom prizadeva-
mo spremeniti. Ponesti dobro ime o krajinskem 
parku Golte, skupnosti in tudi celotni Zgornji Sa-
vinjski dolini širom Slovenije in tudi čez mejo. 
Prvi rezultati nove strategije se že kažejo, in si-
cer v številnih uspešno izvedenih poslovnih do-
godkih, ki jih organiziramo v našem gorskem re-
sortu za podjetja in tudi tistih, ki nas čakajo še v 
novembru. Povpraševanja za november še ved-
no prihajajo.

Podjetja, ki smo jih pridobili v letošnji sezo-
ni, so presenečena, kaj vse jim ponujamo na na-
ši planoti. Podajajo nam dobre reference po iz-
vedeni konferenci ali teambuildingu in še pose-
bej cenijo osebni pristop, unikatnost in prilago-
dljivost po meri naročnika, v čemer imamo izra-
zito prednost.

Zimske dogodke že skrbno snujemo. Priprav-
ljamo pester zimski program, ki ga do sedaj na 
Golteh niste bili vajeni. Sodelovali bomo s števil-
nimi znanimi slovenskimi izvajalci, poskrbljeno 
pa ne bo samo za glasbene ritme, pač pa tudi za 

Mag. Mitja Terče: »Želimo si postati prva 
izbira v Sloveniji za aktivno preživljanje 

prostega časa.«
»Na zimsko sezono, za katero upam, da se 

bo pričela že 30. novembra, smo dobro prip-
ravljeni. Trenutno opravljamo redna vzdrže-
valna dela na napravah.«
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testiranja smuči znanih proizvajalcev, kulinarič-
ne dneve in tudi za predstavitev pestre ponud-
be lokalnih proizvajalcev. 

Ob tem želim sporočiti, da k sodelovanju vabi-
mo vse lokalne izdelovalce jedi in pijač ali dru-
gih izdelkov ročne izdelave (»handmade«), da 
nas kontaktirajo in se skupaj z nami predstavijo 
slovenskim in tujim obiskovalcem. Koledar do-
godkov bomo v prihodnjih tednih tudi javno ob-
javili v medijih. Upamo in želimo si čim več obi-
skovalcev, saj je program zares simpatičen in bo 
trajal skozi celo sezono. 

- Dosedanji uspehi so bili vedno zelo od-
visni poleg zagnanih in podjetnih ljudi v 
ekipi tudi od vremenskih razmer. Še zlas-
ti je lahko velika ruleta zimsko obdobje. Ste 
pripravljeni na izdelovanje snega, če bi bilo 
snežnih padavin v tej zimi premalo?

Na zimsko sezono, za katero upam, da se bo 
pričela že 30. novembra, smo dobro pripravlje-
ni. Trenutno opravljamo redna vzdrževalna de-
la na napravah. Do nove sezone bomo kupili še 
teptalec snega in zagotovili še bolje pripravljene 
smučarske proge. Seveda smo pripravljeni tudi 
na izdelovanje snega, saj si želimo, da bi bila pri-
hajajoča zimska sezona še uspešnejša kot lan-
ska, ki je bila rekordna.

Poskrbeli bomo tudi za druge izboljšave v po-
nudbi. Na spodnji postaji nihalke bomo uredili 
parkirišče za avtodome – parkirišče za štiri av-
todome z omogočenim priklopom na elektriko 

in vodo ter izpust odpadne vode, utrdili parki-
rišče za avtomobile, prenovili Ski Bar v dolini, 
dodali nov bar na terasi hotela ter prenovili te-
raso na Koči na Treh plotih, priljubljeni točki za 
postanek smučarjev, ki se nahaja tik ob akumu-
lacijskem jezeru. 

- Znano je, da je bila investicija v depan-
danse, dodatne namestitvene zmogljivosti 
poleg hotela potrebna, a hkrati cokla krat-
kotrajnemu razvojnemu obdobju. Se kažejo 
skorajšnji uspehi z dokončanjem investicije 
oziroma s prodajo kapacitet?

Ponosni smo, da v začetek zimske sezone 
vstopamo z 12 novimi in sodobno opremljenimi 
apartmaji. Apartmaji so res učinkovita dopolni-
tev naši hotelski ponudbi in so še posebej pri-
merni za družine in manjše skupine. Apartmaji 

se nahajajo za hotelom, tik ob smučišču. Na vo-
ljo so standardni in mansardni apartmaji, v ka-
tere lahko namestimo do pet oseb. Vsak apart-
ma ima balkon. 

Sedaj smo zaključili z gradnjo 12 apartmajev, 
skupno pa bomo v bližnji prihodnosti na Golteh 

zgradili več kot dvajset apartmajev in za to na-
menili približno dva milijona evrov. S trženjem 
apartmajev smo že aktivno pričeli in veseli nas, 
da je zanimanje za najem v zimski sezoni zelo 
veliko. 

- In kakšne so vaše želje, vaši osebni cilji 
na novi poslovni poti na področju turizma?

Moj osebni cilj je, da bi bili gostje ob obisku 
Golt pozitivno presenečeni in da bi prišli nazaj 
v dolino zadovoljni, sproščeni in polni pozitiv-

ne energije. Zavedam se, da vseh stvari ni mož-
no spremeniti čez noč, vendar bomo vsako leto 
naredili pomemben napredek. Največji neizko-
riščen potencial vidim predvsem poleti, ko mo-
ramo ljudem bolje prikazati lepote našega kra-
jinskega parka. 

Seveda je cilj večji obisk in večja potrošnja 
naših gostov, kar nam bo omogočilo vlaganja 
v nove sedežnice in razvoj kolesarskega turiz-
ma ter programov za družine. Verjamem, da bo-
mo že čez nekaj let destinacija, kamor bomo vsi 
Savinjčani poleti ali pozimi s ponosom pripeljali 
prijatelje in sorodnike, ko ti pridejo k nam v do-
lino na obisk.

Jože Miklavc

»Prvi rezultati nove strategije se že ka-
žejo, in sicer v številnih uspešno izvede-
nih poslovnih dogodkih, ki jih organizi-
ramo v našem gorskem resortu za pod-
jetja in tudi tistih, ki nas čakajo še v no-
vembru.«

»S svojim delom si bom skupaj s svojo eki-
po prizadeval, da ljudje v Sloveniji in tujini 
prepoznajo Golte kot unikatno zeleno desti-
nacijo.«

OBČINA NAZARJE 

Namenu predali prenovljeno in razširjeno cesto proti Brdu

Krajani so se veselili prenovljene ceste in z županom Matejem Pečovnikom (desno) prerezali 
simbolični trak. (Foto: Marija Lebar)

Domačini so v torek, 16. oktobra, pripra-
vili priložnostno slovesnost in rezanje traku 
ob zaključku obnove ceste Šmartno ob Dre-
ti-Brdo. Gre za okoli 200 metrov dolg odsek 
ceste od mostu čez Dreto do mostu čez Li-
zavnico. S to investicijo je Občina Nazarje na-

daljevala lani začeto posodobitev omenjene 
ceste, ki poteka v fazah.

CESTA, VKOP JAVNE INFRASTRUKTURE IN 
DODATNA RAZSVETLJAVA 

Zbrane je nagovorila predsednica krajevnega 
odbora Šmartno ob Dreti Olga Obojnik. Doma-

činom se je zahvalila za razumevanje, saj so mo-
rali med gradbenimi deli za svoje vsakodnevne 
poti uporabljati daljšo obvozno cesto. Zahvalila 
se je tudi županu in občini zato, da se je izpelja-
la modernizacija ceste in izvedba dodatne infra-
strukture ter javne razsvetljave. Povedala je še, 
da je pobuda za slovesno predajo ceste v upo-
rabo prišla od bližnje domačinke Marije Bre-
zovnik, bližnji sosedje in domačini pa so prip-
ravili tudi druženje po končanem uradnem de-
lu otvoritve.

ZAHVALA TUDI LASTNIKOM ZEMLJIŠČ
Župan Matej Pečovnik je dejal, da gre zah-

vala tudi izvajalcu Samu Ribežlu in vsem tistim 
lastnikom, ki so občini brezplačno odstopili dele 
zemljišč bodisi za širitev ceste bodisi za vkop in-
frastrukture. Skupaj s številnimi domačini vseh 
generacij je nato prerezal slavnostni trak. Za pri-
jazno vzdušje so s petjem poskrbele domačinke, 
Ljudske pevke Lipa, ki so za popestritev in pre-
senečenje v goste povabile še Fante treh vasi. 
Vsi skupaj so poskrbeli za res veselo popoldne. 

Marija Lebar
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OBČINSKI SVET NAZARJE 

Občinski prostori bodo za 
društva še naprej brezplačni

Društvom in združenjem, ki ima-
jo v uporabo prostore, ki so last ob-
čine Nazarje, tudi v prihodnjem le-
tu ne bo potrebno zanje plačeva-
ti najemnine. Tak predlog je župan 
Matej Pečovnik uvrstil na dnevni 
red oktobrske seje, svetniki pa so 
ga potrdili. 
OBČINA ZAGOTAVLJA PROSTORE 

BREZ ZARAČUNAVANJA 
NAJEMNINE

Kot je bilo povedano v obrazlo-
žitvi, ima občina pristojnost, da v 
skladu z zakonom in svojimi pred-
pisi lahko brezplačno oddaja pro-
store, ki jih ne potrebuje za druge 
namene, uporabnikom, ki se ukvar-
jajo z neprofitno dejavnostjo. Tako 
v domu kulture kot v Jakijevi hiši 

v Nazarjah občina zagotavlja pro-
store brez zaračunavanja najemni-
ne različnim društvom in združe-
njem. Svetniki so brezplačen na-
jem z ustreznim sklepom zagotovi-
li tudi za leto 2019.

ZAHVALA V IMENU 
UPOKOJENCEV

Član občinskega svet Janez Šti-
glic se je v imenu Društva upoko-
jencev Nazarje zahvalil občinske-
mu svetu za brezplačne prostore, 
ki so si jih člani društva lepo uredili. 
»Da ni treba plačevati najemnine, je 
znaten prispevek k ugodnemu ma-
terialnemu stanju društva, zato zah-
vala tako županu kot vsem, ki tako 
uporabo omogočate,« je dejal.

Marija Lebar

MOZIRSKO POKOPALIŠČE NA PLAZOVITEM TERENU

Plazenje bo odslej zadrževalo kar 105 pilotov

S sanacijo plazečega grebena se bo povečalo tudi pokopališče. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

V zadnjih letih je bilo na mo-
zirskem pokopališču in okoli njega 
veliko postorjenega. Največja po-
sega sta bila razširitev parkirišča 
na zgornjem in sanacija plazeče-
ga terena na spodnjem delu. V teh 
dnevih poteka še sanacija plazu na 
zgornjem delu, saj zemljišče na za-
hodu leze v graben.

220.000 EVROV ZA OBSEŽEN 
PROJEKT

Precej preloženega papirja in 
prevoženih poti je bilo potrebnih, 
da so na mozirski občini dobili ze-
leno luč za nadaljevanje sanaci-
je plazovitih delov domačega po-
kopališča. Po uspešno saniranem 
spodnjem delu pokopališkega hri-
ba, imenovanega Olnek, je na po-

že od leta 1830. Občina je po novem 
lastnica vseh zemljišč pokopališča, 
saj je z Župnijskim uradom Mozirje 
v zadnjih mesecih uredila določene 
zamenjave zemljišč. 

Benjamin Kanjir

doben podvig čakal še zgornji gre-
ben. 

Vrednost obsežnega projekta je 
bila ocenjena na okoli 220.000 evrov. 
Od tega bo Občina Mozirje iz občin-
skega proračuna namenila sredstva 
za projektno dokumentacijo, nadzor 
in plačilo davka na dodano vrednost. 
Ostalo je bilo pridobljeno na razpisu 
ministrstva za okolje in prostor.

VGRADILI BODO KAR 105 
ARMIRANO-BETONSKIH PILOTOV

Za izvajalca sanacijskih del je 
bilo izbrano podjetje Pavčnik d. o. 
o. iz Hrastnika. Za utrditev grebena 
bodo vgradili kar 105 armirano-be-
tonskih pilotov, ki naj bi zemljišče 
umirili za vedno. Z ureditvijo plazu 
se bo povečalo pokopališče, zgra-

dili bodo še novo ograjo. 
Zemlja, na kateri je pokopali-

šče, je zelo težka, teren pa plazo-
vit že vse od začetka uporabe v ta 
namen. Zadnji dom Mozirjanov in 
mnogih okolišanov je Olnek namreč 

ŠMIHEL NAD MOZIRJEM

Kratka, a potrebna sanacija odseka ceste
V teh dnevih se zaključuje sana-

cija okoli 300 metrov dolgega od-
seka ceste v Šmihelu, med Borov-
nekom in uradno zapisano Ljubij-
skim grabnom. Sanacija do tja si-
cer ni segala, ampak zgolj do prve-
ga razcepa, kljub temu je dolga le-
ta čakala na izpolnitev. Projekt mo-
dernizacije je mozirski občinski 
proračun olajšal za okoli 46.000 
evrov.

PRESLABO UTRJENA PODLAGA 
V zadnjih letih je bila v tem delu 

mozirske občine po večini moder-
nizirana cesta vse od gostilne Vid 
do Alpskega vrta na Golteh. Kljub 
nekaterim zapletom in potrebnim 
popravilom slednja dobro služi 

svojemu namenu in v hrib ter z nje-
ga vodi domačine in izletnike. Šmi-
hel je velik zaselek, saj se domačije 
razprostirajo vse od zahodnega do 
vzhodnega dela pobočja mozirske 
planine, daleč proti Belim Vodam. 
Tako razširjene so zato tudi ceste, 
ki jih je treba tu in tam popraviti.

Cesta med Borovnekom in prvim 
odcepom je bila zadnja leta v zelo 
slabem stanju. Ugotovljeno je bilo, 

da je bila med samo gradnjo pres-
labo utrjena podlaga in urejeno od-
vodnjavanje. Temu je bilo potrebno 
zato nameniti posebno skrb. 

VARNEJE DOMOV IN DO 
TURISTIČNIH KMETIJ

Cestišče je bilo ob moderni-

zaciji s strani izvajalcev, podje-
tja Mapi - com d. o. o., tudi raz-
širjeno, saj je promet na tem de-
lu, na katerem je tudi več dobro 
obiskanih turističnih kmetij, vse 

večji. Urejeni so bili širši propus-
ti za odvajanje meteorne vode, 
predvsem pa dobro utrjena pod-
laga. 

Benjamin Kanjir

Domačini in mnogi obiskovalci se bodo odslej varneje vozili od 
Borovneka proti Ljubijskemu grabnu. (Foto: Benjamin Kanjir)
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V VOLOGU ČEZ NOVI MOST

Prerezali kar označevalno-komunalni trak

Trak na mostu so družno prerezali predstavniki izvajalca, občine Nazarje in domačini. 
(Foto: Jože Miklavc)

Ob zaključku gradbenih del, ko so izvajalci 
VOC Celje postavili še kovinske cestne robnike 
in posejali travo na zazemljenih površinah, so se 
v torek, 9. oktobra, zbrali domačini, predstavniki 
občine Nazarje, KS Šmartno ob Dreti, izvajalcev 
del in delavci na slovesnosti. Za nekaj trenutkov 
so ustavili promet, potegnili označevalni komu-
nalni trak in opravili simbolično odprtje mostu, 
ki bo poslej reševal krajane Vologa pred popla-
vami, cesta pa bo omogočala varen in funkcio-
nalen promet. 

ŽUPAN VESEL DEJANJA DOMAČINOV
Župan Matej Pečovnik je dejal, da je tudi 

sam zelo vesel spontanosti in očitnega vese-
lja domačinov, ki so tudi s pogostitvijo iz lastnih 
prispevkov izrazili hvaležnost investitorjem in 
izvajalcem del. Dogodka in srečanja krajanov 
sta bila še posebej vesela organizatorja Ivo Ma-
tek in sosed Vili Krajnc. 

ZAHVALA PROJEKTANTU, IZVAJALCEM, 
OBČINARJEM …

Krajnc je dejal, da gre zahvala za tako kva-
litetno izvedbo komunalno-cestnega vozlišča 

projektantu, izvajalcem VOC Celje, nadzorni-
ku in odgovornim ljudem na občini, tudi di-
rektorju občinske uprave Samu Begiču. Zah-
valil se je tudi domačinom za potrpežljivost 

ob nekajmesečni gradnji. 
Pevke KD Lipa Šmartno ob Dreti so dogodku 

pridale prijetno slovesno obeležje. 
Jože Miklavc

SEKAŠKO TEKMOVANJE LASTNIKOV GOZDOV UNIFOREST IN HIŠNI SEJEM PODJETJA UNIFOREST

Zmaga ekipi Duseti Šoštanj in Janku Mazeju

Tekmovalci so se pomerili v disciplinah 
kombiniran rez, precizni rez, zasek in 
podžagovanje, podiranje na balon ter 

kleščenje. (Foto: Martin Frece)

Najboljši so prejeli bogate nagrade. (Foto: Martin Frece)

V soboto, 20. oktobra, se je v Latkovi vasi pri 
Preboldu že petič zapored odvilo sekaško tek-
movanje lastnikov gozdov Republike Slovenije 
Uniforest 2018. Hkrati je potekal tudi hišni sejem 
podjetja Uniforest.

NASTOPILO 37 TEKMOVALCEV
Na tekmovanju je sodelovalo šest društev la-

stnikov gozdov, ki so sestavljali 12 ekip oziroma 
37 tekmovalcev. Tekmovanja so se udeležite tu-
di tri predstavnice nežnejšega spola in prikazale 
odlično predstavo. Kot posamezniki in ekipno so 
se pomerili v disciplinah kombiniran rez, preciz-
ni rez, zasek in podžagovanje, podiranje na ba-
lon ter kleščenje. 

UVRSTITVE NAJBOLJŠIH EKIP IN 
POSAMEZNIKOV

Prvo mesto med ekipami je zasedla ekipa Du-
seti Šoštanj, drugo ekipa Brlec in tretje ekipa 
SSD Uniforest 1. Med posamezniki je prvo mesto 
v skupnem seštevku zasedel Janko Mazej, za kar 
je prejel motorno žago Husqvarna, drugo mes-
to je zasedel Stanko Goličnik, tretje pa Dani Av-
breht.

HIŠNI SEJEM PODJETJA 
UNIFOREST

Lepo vreme je privabilo veliko število obisko-
valcev, ki so poleg tekmovanja lahko uživali v 
glasbenem izboru DJ Mihe, si ogledali demo re-

zalno-cepilnih strojev TITAN 40/20 premium in 
TITAN 43/20J standard, vitla s konstantno vleč-
no silo 70 GK ter ležečega cepilnika MAGNUM 
32 podjetja Uniforest, traktorje Massey Fergu-
son podjetja Agritech in prikolico podjetja Profi 
kmet. Dodatno je prodajalna Uniforest na ta dan 
ponujala obilo popustov. 

UF



Savinjske novice št. 44, 2. november 201812

Organizacije

ŽALNE SLOVESNOSTI OB DNEVU SPOMINA NA MRTVE PO DOLINI

Ohraniti velja dediščino vseh tistih, ki so svoja življenja darovali 
za boljši jutri

Dan spomina na mrtve so po 
Sloveniji zaznamovale žalne slove-
snosti. Padlim žrtvam so se poklo-
nili tudi v naši dolini. Tako v Bočni 
kot v Solčavi so se poleg žrtev dru-
ge svetovne vojne spomnili tudi 
na 74-letnici požigov svojih krajev 
med drugo svetovno vojno. Slav-
nostni govorci, predstavniki kra-
jevnih organizacij Združenja bor-
cev za vrednote NOB Zgornje Sa-
vinjske doline, so se v govorih do-
taknili dogodkov v naši dolini med 
drugo svetovno vojno. 

SLOVENSKI NAROD PLAČAL 
VELIKO CENO ZA SVOJ OBSTOJ
V Bočni sta pozdravne besede 

udeležencem namenila Ivan Rop 
in župan občine Gornji Grad Stan-
ko Ogradi. Stanislava Borov-
šak je dejala, da je spomenik sre-

di Bočne zgodovinsko in človeš-
ko neizmerno dragocen in veličas-
ten mozaik človeških usod v njiho-
vi medsebojni odvisnosti, v nepo-
pisnem junaštvu in trpljenju. »Da-
nes se moramo bolj kot včeraj zno-
va in znova spominjati na to, kako 
veliko ceno je slovenski narod pla-
čal za svoj obstoj,« je med drugim 
povedala. 

GENERACIJE PO VOJNI 
ODRAŠČALE V SKROMNIH 

RAZMERAH
Alojz Golob je ob spomeniku 

padlim v Solčavi izpostavil, da da-
nes mnogi najbolj cenijo denar in 

premoženje in težko razumejo po-
končnost svojih prednikov, ki so 
jim bili pomembni tako obstoj slo-
venskega naroda kot njegove po-
sebnosti. Zato so se terorju uprli. 

»Generacija po drugi svetov-
ni vojni je odraščala v danes ne-
predstavljivo skromnih razmerah. 
A živeli smo brez grožnje bomb in 
pušk, zato se nam je zdelo, da bo 
vsak naslednji dan boljši. Danes 
mladi tega upanja nimajo več – 
svet se je obrnil v drugačno smer, 
kot smo upali mi,« je bil kritičen 
Golob.

PRIHODNOST JE ODVISNA OD 
NAŠIH PRAVILNIH ODLOČITEV
V Nazarjah je Majda Krajner de-

jala, da je potrebno ohraniti dedi-
ščino vseh tistih, ki so svoja življe-
nja darovali za naš boljši jutri. Naj 

bodo to slovenski fantje, ki so pad-
li med prvo svetovno vojno, bor-
ci za severno mejo generala Ma-
istra, junaki bojev med drugo sve-
tovno vojno in osamosvojitve voj-
ne leta 1991. Svoja življenja so dali 
za slovenski narod, da bi ta obstal 
na svoji zemlji, ohranil slovensko 
besedo. »Zgodovino, ki so jo pisa-
li naši predniki, moramo ohraniti, a 
prihodnost je odvisna od nas vseh 
in naših pravilnih odločitev.«

MLADEMU RODU OHRANITI 
VREDNOTE 

V Šmartnem ob Dreti je Nata-
ša Bele povedala, da je potreb-

no mlademu rodu ohraniti in pre-
nesti resnico in svete vrednote 
ljubezni do domovine in lastne-
ga naroda, zaradi katerih so pad-
le žrtve. »Naj bodo takšne spo-
minske svečanosti priložnost za 
razmislek o nesmiselnosti vojn in 
naši vlogi za ustvarjanje takšnih 
medsebojnih odnosov, da bo-
mo znali v težkih trenutkih stopi-
ti skupaj, v miru pa poskrbeti za 
sodelovanje in medsebojno spo-
štovanje.«

ZA STRPNO, MIRNO IN 
SOLIDARNO DRUŽBO 

Zato mora borčevska organiza-
cija po mnenju Paula Orešnika 
še aktivneje pristopiti k prenaša-
nju vrednot NOB na mlajšo gene-
racijo ter resnico o zgodovini na-
šega naroda. »Smo prvo poklica-
ni za negovanje, ohranjanje in pre-
nos vrednot ter si prizadevamo za 
strpno, mirno in solidarno družbo. 
Prizadevamo si za mir in svobodo,« 
je dejal ob spomeniku na Ljubnem 
ob Savinji. 
NAJ SPOMENIKI OSTANEJO TUDI 

NAŠIM ZANAMCEM
V Gornjem Gradu je Marija Ko-

bale ocenjevala, da po svetu vla-
da nasilje nad ljudmi, ti pa umira-
jo in zapuščajo svoje domove. Da-
nes se namreč premalo zaveda-
mo, kako dragocena sta svobo-
da in mir ter tovarištvo in spošto-

vanje drugačnosti. Obenem pa je 
apelirala na vse ljudi, da naj po-
skrbijo, da vsi spomeniki ostane-
jo nepoškodovani tudi našim za-
namcem.
POTOMCEM OHRANITI VEDENJE 

O PREDNIKIH 
Letošnja komemoracija na Re-

čici ob Savinji je potekala ob 
mrliški vežici. Spomenik 64 pad-
lim žrtvam druge svetovne vojne 
so s trga zaradi prenove umak-
nili. Zato je Ida Hribernik zatrdi-
la, da bodo v borčevski organiza-
ciji bdeli nad županovo obljubo. 
Ta jim je zagotovil, da bo do kon-
ca aprila prihodnje leto spomenik 
obnovljen in postavljen na plato-
ju pred pokopališčem ter njego-
va okolica vzorno urejena. Potom-
cem moramo namreč ohraniti ve-
denje o prednikih in medgenera-
cijsko dediščino. 

SODELUJOČI NA 
PROSLAVAH

Ob kulturnem programu, ki so 
ga izvajali člani kulturnih društev, 
recitatorji, pevci in pevke osnovno-
šolskih ter odraslih pevskih zborov, 
so pri spomenikih in spominskih 
obeležjih položili vence in prižga-
li sveče.

O spominski slovesnosti v Mo-
zirju bomo poročali v prihodnji šte-
vilki.

Marija Šukalo

Na Rečici ob Savinji so žalno slovesnost pripravili ob mrliški vežici, 
ker so spomenik padlim žrtvam umaknili s trga, a na novi lokaciji še 

ni postavljen. (Foto: Marija Šukalo)

Predstavniki Kulturnega društva Bočna so pred spomenik položili 
venec. (Foto: Marija Šukalo)
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Iz zapisov 
Aleksandra Videčnika

Zgodovina in narodopisje

S trebuhom za kruhom

Alojz Plesnik (Fotodokumentacija 
Savinjskih novic)

Železova kislica izpod Olševe
Visoko izpod Olševe teče neko-

liko pod Panoramsko cesto voda, 
ki jo domačini že od nekdaj poz-
najo kot osvežujočo in »železno«. 
Leta 1981 je takratna Raziskovalna 
skupnost občine Mozirje naročila 
znanstveno raziskavo, ki jo je op-
ravil docent za balneologijo na Me-
dicinski fakulteti v Ljubljani, sicer v 
Celju živeči dr. Janez Kraševec.
VRELEC POD OLŠEVO ZNAN ŽE V 

19. STOLETJU 
Že cesarsko kraljevi geognostik 

F. Rolle je leta 1856 v opisu Solča-
ve in njene okolice opozoril na 
vrelec pri kmetu Gradišniku (de-
belo uro od Solčave), ki da vsebu-
je z železom bogato kislico. Hkra-
ti je povezal ta pojav z območjem 
onkraj Olševe, v Železni Kapli, in 

omenil podoben vrelec ob potoku 
Jezera. Zanimivo je tudi to, da je 
Rolle že takrat predlagal ureditev 
izletniške poti do vrelca pod Olše-
vo. Tudi znani prijatelj in občudo-
valec naših planin dr. J. Frischa-
uf v svojem potopisu iz leta 1877 
omenja vrelec pri kmetiji Klemen-
šek, kako uro in pol daleč od Lo-
garske doline. 

Z ŽELEZOM BOGATE VODE
Dr. Kraševec v omenjeni študiji 

opozarja na dejstvo, da so geolo-
ški sestavi Olševe in okoliških go-
ra pogojili tekom časa nastajanje z 
železom bogatih voda. O tem priča-
jo vrelci onkraj državne meje, kjer 
se je razvilo naravno zdravilišče. 
Zanimivo je dalje, da se hrib nad 
Macesnikovo in Strgarjevo kmetijo 

imenuje Železnik, kar potrjuje na-
hajališče železnih rud. Navajajo se 
nekatera ustna izročila, med dru-
gim tudi tisto, ki ga je podal gospo-
dar na kmetiji Žibovt.

»KLEMENČA KISLA VODA«
Povedal je, da »Klemenče kisle 

vode« niso nikdar pili iz zdravstve-
nih nagibov, pač pa je bila čislana v 
času košnje, žetve in ostalih kmeč-
kih opravil za žejo, kajti bila je »ki-
sla« in hladna. Domačini so opazi-
li, da kmalu izgubi okus kisle vode, 
če stoji. V posodah se vedno poja-
vi značilna rdeče-rjava usedlina. V 
lesenih posodah je bolj obstojna. 
Baje je povodenj leta 1926 kako-
vost vode znatno poslabšala. Tak-
rat naj bi tudi izginil soroden stu-
denec v bližini.

OMEJENE MOŽNOSTI 
KORIŠČENJA

Dr. Kraševec opisuje dalje zna-
čilnosti železovih mineralnih voda, 
nahajališča v Evropi in pri nas ter 
takšne vrelce v sosedstvu. Navaja 
dalje pomen železa pri človeku, ge-
ološko klimatološki opis področja, 
organoleptične in mikrobiološke 
preiskave, balneo kemično analizo 
in sklepe o uporabnosti železno ki-
sle mineralne vode. 

Posebno nazorno opozarja na 
možnosti koriščenja vode, ki vs-
led majhne količine (1 liter na 
minuto) ne more služiti zdravili-
škim namenom. Dobro pa bi lah-
ko to zanimivost vključiti v turi-
stično ponudbo Zgornje Savinj-
ske doline.

Leta 1983 sem se na domačiji Ce-
sarjevih v Podveži pogovarjal z Aloj-
zom Plesnikom, ki ga je življenje 
preskušalo na vse načine. Že v ra-
ni mladosti je spoznal tegobe prep-
rostega človeka, ko si je moral iska-
ti kruha. Pozneje je postal drvar pri 
graščinski upravi v Lučah, kjer mu 
je bil prav tako odmerjen zelo tanek 
kos kruha. Od leta 1923 dalje je delal 
v gozdovih, tudi v Črni gori, nikoli pa 
mi ni bilo z rožicami postlano.

DO UPOKOJITVE DELAL V 
GOZDOVIH

Alojz Plesnik je bil prijeten sogo-
vornik. Čeprav je imel nad sabo že 
več kot osem križev, je njegov spo-
min ostal živ, kakor je bil živahen v 
pripovedovanju nekdanji drvar, ki 
vse do upokojitve ni poznal druge-
ga dela kot tisto v gozdovih. 

LUČKI DRVARJI
Ko je začel delati za graščino, je 

v Lučah vodil obrat Marijingrada 

gozdar Janko Strgar. Podrejeni so 
bili gornjegrajski upravi, ki jo je up-
ravljal Pariš. V Lučah sta delali dve 
skupini drvarjev, kakih petnajst jih 
je bilo skupaj. Ena skupina je dela-
la v Grohotu, druga pa v Veži. 

ZA VSAKO DELO POSEBNA 
SEKIRA

Delati so morali z lastnim orod-
jem in sploh niso uporabljali žag, 
temveč le sekire. Za vsako delo so 
imeli posebno sekiro. Tako so z ma-
seko podsekavali drevesa, z ošta-
ko so jih klestili, z malarinom pa so 
sekali grče in čistili les. 

DRVARJI SO TUDI TESALI
Plesnik se je v iskanju zasluž-

ka, kakor mnogi drvarji v tistih 
časih, lotil tudi tesanja. Za to de-
lo so uporabljali plankače in ošta-
ko. Na klubcu so imeli navito vrvi-
co za označevanje. V stolici so ime-
li štekl, da so nanj pritrdili (natakni-
li) hlod, ta se potem med tesanjem 
ni obračal. 
BOLJŠI DELAVCI BOLJE PLAČANI

Zanimivo je bilo Plesnikovo pri-
povedovanje o tem, kako so pla-
čevali drvarje. Delali so izključno 
v akordu. Vsaka skupina je pose-
bej »zglihala« plačilo vnaprej. Bolj-
ši delavci so bili bolje plačani, torej 
je šlo znotraj skupine za plačeva-
nje po delu. V glavnem je predde-

lavec predlagal plačilo, potem so 
se med seboj dogovorili. Pri tem so 
delili drvarje na tri skupine; največ 
so dobili tisti, ki so podirali (podi-
rači), drugi so sekali grče, tretji pa 
so bili lupilci; slednje so imenova-
li »šelerji«.

ali spravljali po riži ali drči do vode 
in po vodni poti naprej do Nazarij.

S TREBUHOM ZA KRUHOM
Leta 1928 so se razmere zelo za-

ostrile. Dela je zmanjkovalo, za-
to ga je Plesnik poiskal v Solčavi, 
kjer ga je Lučan Poberinov Jože, ki 
je že prej delal v Črni gori, nagovo-
ril, naj gre z njim, češ da je zaslu-
žek tam boljši. Tako se je tudi zgo-
dilo. Plesnik se je odpravil na dol-
go pot, s trebuhom za kruhom. Vo-
zili so se do Plevlje, od tam pa so 
prehodili dolgo pot do Bistrice, kjer 
so drvarili. 

CENJENI SLOVENSKI DRVARJI V 
ČRNI GORI

Naši drvarji so v Črni gori velja-
li za strokovnjake, zato so zasluži-
li na »šiht« tudi do 80 dinarjev (v 
Lučah le 23 dinarjev). Naučili so 
tamkajšnje delavce delati riže, sp-
ravljati les in še marsikatero izku-
šnjo iz doline so prenesli v daljno 
Črno goro. Z njimi so delali takrat 
le še Bosanci, ki so znali drvariti. 
Prav tisti dan, ko so prišli Plesnik 
in njegovi tovariši v Bistrico, so de-
lavci stavkali. Uprli so se pretirane-
mu priganjaštvu »Vranglovcev«, 
tako so pravili ruskim beguncem, 
ki so takrat bili vodje delovišč in so 
z delavci postopali do kraja izkori-
ščevalsko. 

DELO PO DOLOČENEM VRSTNEM 
REDU

Delo je potekalo po določenem 
vrstnem redu. Tako so najprej po-
dirali, nato so čistili, za tem pa pus-
tili celotno dolžino drevesa. Šele 
okoli avgusta, ko se drevje ni lupi-
lo, so »presekovali«, se pravi prip-
ravljali debla na zahtevane dolži-
ne.  Proti jeseni so »fendrali« - sp-
ravljali les na določena mesta, da 
so ga lahko pozneje vlačili s konji 
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DOBRODELNA KAMPANJA DROBTINICA LETOS POTEKALA PO VSEH NAŠIH OBČINAH

Zgornjesavinjčani imamo odprte roke 
za pomoč otrokom

Letošnji 16. oktober je prvič razglašen za svetovni dan oživlja-
nja, prej evropski dan oživljanja. Državni organizator je Sloven-
ski reanimacijski svet, ki deluje v okviru Slovenskega združenja 
za urgentno medicino, partner pa Rdeči križ Slovenije. Namen 
tega dne je spodbuditi ljudi, da pristopijo k sočloveku, ki potre-
buje pomoč, da prepoznajo nujno stanje, pokličejo 112 in ob srč-
nem zastoju začnejo brez oklevanja izvajati temeljne postopke 
oživljanja. V ta namen je v Mozirju ob stojnici Drobtinice potekal 
prikaz temeljih postopkov oživljanja.

Letošnja, že 17. vseslovenska do-
brodelna akcija Drobtinica je za 
nami. V vikendu od 19. do 21. okto-
bra so svoje stojnice pripravili pro-
stovoljci iz vseh naših občin, Gor-

njegrajci pa so akcijo izvedli že te-
den prej. In čeprav zbiranje prosto-
voljnih prispevkov za šolske in ob-
šolske dejavnosti ter šolske obro-
ke nikakor ni tekmovalnega znača-
ja, se spodobi povedati, da so bi-
li prostovoljci in Območno združe-
nje Rdečega križa Zgornje Savinj-
ske doline (OZRK) z letošnjim izku-
pičkom več kot zadovoljni.

ZBRALI SKORAJ 8 TISOČ 
EVROV

V zameno za doma pripravljene 
dobrote so prostovoljci sprejema-

8.000 evrov
je zbralo okoli 70 
prostovoljcev v Zgornji 
Savinjski dolini.

V Gornjem Gradu so domače dobrote ponujali 
kar na dveh stojnicah.

Tudi deževno vreme ljubenskih prostovoljcev ni zmotilo pri 
uspešnem izvajanju akcije.

V Mozirju so si mimoidoči lahko ogledali, kako poteka temeljni 
postopek oživljanja.

Tudi Lučane je na stojnicah pričakala izjemna izbira domačih 
izdelkov.

li finančne prispevke sokrajanov. 
Izkupiček posamezne stojnice je 
namenjen šolarjem iz domače ob-
čine. S prispevki bodo dobrodelni 
ljudje učencem iz šibkejših social-
nih okolij olajšali plačilo šole v na-
ravi, različnih obšolskih dejavnosti 
in šolske prehrane. 

Skupaj je bilo zbranih kar oko-
li 8 tisoč evrov, kar je dokaz, da 
smo vedno pripravljeni pomaga-
ti sočloveku. Na stojnicah v doli-
ni je pomagalo kar okoli 70 pro-
stovoljcev. Izdelke so pripravlja-
li v osnovnih šolah, prostovoljke 
RK, aktivi kmečkih žena, starši šo-
larjev …

AKCIJA DOBER ZGLED 
MEDGENERACIJSKEGA 

SODELOVANJA
Na nivoju države so območna 

združenja RK s pomočjo 1.499 pro-
stovoljcev na 168 stojnicah sku-
paj zbrala 79.206 evrov. Drobtinica 
je vse bolj prepoznavna po odlič-
nem medgeneracijskem sodelo-
vanju, široki pripravljenosti za pro-

stovoljstvo, z njo se krepi medse-
bojna pomoč in solidarnost v lokal-
nem okolju. Sodelujejo tako otroci, 
delovno aktivna generacija kot tu-

di upokojenci. Akcijo so podprli tu-
di nekateri večji trgovci.

TG, fotodokumentacija OZ RK 
Zgornje Savinjske doline
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Prizadevne prostovoljke in prostovoljci z Rečice ob Savinji so 
gonilna sila uspešne Drobtinice v njihovem kraju.

V Mozirju pri izvajanju Drobtinice vsa leta pridno sodelujejo 
tamkajšnji šolarji.

Kot še kje, so se tudi v Nazarjah ob stojnici zbrale predstavnice 
starejše in mlajše generacije.

V Solčavi k aktivnem sodelovanju pri dobrodelnih akcijah navajajo 
že najmlajše rodove.

OŠ FRANA KOCBEKA GORNJI GRAD

Dokončani učilnici na podstrešju 
šole, gradijo še stopnišče

V občini Gornji Grad so v zadnjih 
letih veliko sredstev namenili ta-
ko prenovi podružničnih šol kakor 
tudi centralni šoli v samem kraju. 
Največji projekt je bila v zadnjem 
letu ureditev računalniške učilni-
ce. Za gradnjo nove je bilo treba 
narediti kompletno rekonstrukci-
jo podstrešja, kjer sta nastali dve 
učilnici. 

BOGATEJŠI ZA UČILNICI
Prva učilnica je namenjena za 

manjše učne skupine, druga je ra-
čunalniška učilnica in kabinet. Šo-
la je pridobila okrog 140 kvadratnih 
metrov novih uporabnih površin. 
Občina je v celoti investirala grad-

njo in nakup opreme ter zagotovi-
la več kot polovico sredstev za na-
kup računalniške opreme. Strošek 
občine je znašal 130 tisoč evrov, del 
sredstev je šola pridobila od dona-
torjev in z organizacijo koncerta. 
Projekt bo zaključen, ko bodo ob 
šoli postavljene še požarne sto-
pnice, za katere je občina pridobila 

gradbeno dovoljenje. Izvajanje del 
se bo začelo še v tem mesecu, za-
ključena bodo v tem letu.

OBNAVLJANJE NAMESTO 
GRADNJE

Pred leti je občini sicer uspe-
lo na razpisu za dograditev vrtca 
in osnovne šole, a bi bila gradnja 
kljub tem sredstvom prevelik za-
logaj za občinski proračun. Država 
naj bi sofinancirala do trideset od-
stotkov vrednosti projekta, kar je 
bilo premalo, da bi občina zmogla 
celotno investicijo.

Tako je občina v zadnjih osmih 
letih postopoma obnavljala šo-
le in zato namenila precejšna fi-

nančna sredstva v obnovo streh, 
ogrevanja, učilnic, menjavo po-
hištva itd. Župan Stanko Ogra-
di je povedal, da so »takšne in-
vesticije pomembne, saj vlaga-
mo sredstva za boljše učne po-
goje naših otrok in generacij, ki 
bodo prihajale za nami.« 

ŠMS

Za novo računalniško učilnico je bilo potrebno narediti 
rekonstrukcijo podstrešja. (Foto: ŠMS)
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DEOS CENTER STAREJŠIH GORNJI GRAD

Živahno ob dnevu odprtih vrat

Direktorica Centra starejših Gornji Grad Barbara Virant je udeležencem aktivnega dne 
podarila darila narejena s strani stanovalk. (Foto: ŠMS)

Zavod Aktivna starost je v sodelovanju z DEOS 
Centrom starejših Gornji Grad 10. oktobra za ob-
čane občin Zgornje Savinjske doline pripravil dan 
odprtih vrat. Predstavili so program aktiven dan, 

ki ga sofinancira Občina Gornji Grad. Program je 
zasnovan za starejše, ki želijo čim dlje ohraniti 
svoje fizične in miselne zmožnosti ter dlje in ka-
kovostnejše samostojno živeti v domačem okolju.

PRVA OBLETNICA AKTIVNEGA DNE
Dneva odprtih vrat se je udeležilo 13 udele-

žencev, nekateri so v program vključeni že od 
lani, drugi so bili novinci. Vaditelj aktivnega dne 
je že vse od začetka Jaka Debelak. Prisotne je 
pozdravila direktorica centra Barbara Virant, 
predstavila je program in pohvalila tiste, ki se že 
celo leto udeležujejo vaj, ter jim čestitala ob prvi 
obletnici. S pomočjo stanovalk, ki sodelujejo v 
skupini ročna dela, jim je podarila skromno da-
rilo, sivkine vrečke. Udeleženci so bili deležni tu-
di razvajanja, saj so jim v centru ob obletnici ak-
tivnega dne pripravili zdrav zajtrk, sadni smuti.

TELOVADBA ZA TELO IN MOŽGANE
Po uvodnem programu je Debelak na zanimiv 

in poučen način predstavil temo Kaj nam v živ-
ljenju da smisel?. Udeleženci so izvedeli, da sko-
rajda ni človeka, ki si ne bi že kdaj zastavil tega 
vprašanja. Nekateri ostanejo samo pri vpraša-
nju, drugi se odpravijo raziskovat. Za tem so se 
razgibali z raznimi vajami, ki so prilagojene za 
njihovo starostno skupino. Po vadbi je sledilo še 
razgibavanje možganov z aktivnostmi za krepi-
tev spomina.

ŠMS

ŠOLSKI CENTER VELENJE 

Tekmovanje in druženje dijakov programa okoljevarstveni 
tehnik iz vse Slovenije

Vodstvo Šolskega centra Velenje, ravnatelj, učitelji in dijaki – udeleženci in organizatorji 
tekmovanja. Prehodni pokal so pozneje predali Celjanom, ki bodo gostili srečanje 2019. 

(Fotodokumentacija ŠCV) 

V torek, 16. oktobra, so na Šoli za strojništvo, 
geotehniko in okolje Šolskega centra Velenje 
gostili vse slovenske šole, ki izobražujejo za 
program okoljevarstveni tehnik. Na 9. državnem 
srečanju okoljevarstvenih tehnikov je sodelova-
lo 75 dijakov, učiteljev in ravnateljev iz šol iz Lju-
bljane, Maribora, Celja, Slovenj Gradca, Ptuja in 
Velenja. 

PESTER PROGRAM
Dogajanje so začeli s kulturnim programom, 

ki so ga izvedli dijaki in učitelji šole gostiteljice. 
Udeleženci so se nato podali na pot okoli Škal-
skega jezera. Vsako skupino, ki so bile sestavlje-
ne iz udeležencev različnih šol, je ob jezeru ča-
kalo pet delavnic, v katerih so se spopadali z na-
logami s področja okoljevarstva. Dijaki so pove-
dali, da so bile naloge raznovrstne in zanimi-
ve. Najtežja se jim je zdela delavnica, v kateri so 
morali z zavezanimi očmi prepoznati drevesa, in 
to le s pomočjo tipa in vonja.

PRIHODNJE LETO JUBILEJNO SREČANJE
Po končanem terenskem delu so si gostje 

ogledali Muzej premogovništva Slovenije, kjer 

so izvedeli nekaj več o delu rudarjev nekoč in 
danes ter o škratu Bergmandeljcu. Srečanje so 
zaključili z razglasitvijo rezultatov terenskega 
dela. Zmagali so člani skupine Pozoj, ki so pre-

jeli sladke nagrade. Prehodni pokal srečanja so 
dobili dijaki iz Celja, saj bodo prihodnje leto oni 
gostitelji desetega srečanja.

Marija Lebar
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85 LET JANEZA GREGORCA – RAJŠTERJA IZ LJUBIJE PRI MOZIRJU, AVTORJA PETIH KNJIG O ŽIVLJENJU

»Jaz, Janez Gregorc, sem v življenju že marsikaj doživel«
Tudi v poznem življenjskem obdobju Janez 

Gregorc – Rajšter ostaja nadvse aktiven. Najbolj 
prepričljiv dokaz se skriva v njegovi peti knjigi, 
ki je izšla letošnjo pomlad, torej nekaj mesecev 
pred avtorjevim 85. rojstnim dnevom. Prazno-
val ga je v začetku oktobra, njegova neutrudna 
ustvarjalnost pa še naprej ostaja z njim. Pri tem 
ga podpira njegova velika družina, žena Pepca, 
štiri hčere z možmi in trinajst vnukov. Rajšter 
(tako se najraje tudi sam poimenuje) je tudi po-
nosen praded štirim pravnukom. Kljub lepim le-
tom se še ne namerava povsem upokojiti, prih-
ranjenega ima namreč pisnega gradiva za še 
kakšno knjigo.

ŽELEL JE LE POPISATI TISTO, KAR SE JE 
DOGAJALO

V prvi knjigi Čas mojega življenja je v prvem 
stavku zapisal: »Jaz, Janez Gregorc, sem v življe-
nju že marsikaj doživel.« V tej knjigi opisuje svo-
jo zgodnjo mladost, ki jo je pričel živeti na Lepi 
Njivi, v drugi pa gospodarsko plat golega pre-
živetja. Tretja knjiga je posvečena pesniškemu 
ustvarjanju, četrta, ki sicer ni natisnjena, je na-
pisana v obliki drame.

Rajšterjeva najnovejša, peta knjiga v knjižni 
seriji z naslovom Čas mojega življenja je posve-
čena pripovedi njegove tašče. Veliko zanimive-
ga je v njej zapisal tudi o kovačih in kovaškem 
delu. Sam pravi, da nikoli ni imel namena pisati 
knjig. »Moj namen pisanja je bil le v tem, da za-
pišem in popišem tisto, kar se je dogajalo za ča-
sa mojega življenja. Ker, če bo kdaj kakšen zgo-
dovinar iskal podatke, kako je bilo v starih časih, 
jih bo v mojih zapisih zagotovo našel.« In prav ti 
popisi nekdanjega življenja na kmetih, njihovih 
navad in podrobni opisi kmečkih del, določena 
so danes že skoraj pozabljena, so največje bo-
gastvo Rajšterjevih knjig.

NAPISAL 14 UR DOLGO DRAMO
Na to, da bi njegovi zapisi morali iziti v knjigi, 

je Rajšterja opozoril njegov mali bratranec, se-
daj že pokojni Jože Prislan. »Jože je kar sam na-
prosil takratnega direktorja mozirskega zavoda 
za kulturo Petra Širka za izdajo knjige. Ker pa je 
bilo gradiva preveč za eno knjigo, smo se odlo-
čili, da bosta izšle kar dve knjigi. Politični del v 
eni, gospodarski pa v drugi.« Tudi za izdajo tret-
je knjige, zbirke poezij, je po besedah avtorja za-
služen prav Prislan.

Do izdaje četrte knjige do sedaj še ni prišlo, a tu-
di za tem se skriva zanimiva zgodba. Gre namreč 
za dramsko delo z opisom težav mladih kmetov, ki 
pridno gospodarijo na kmetiji. Ta je še vedno last 
starega gospodarja, zato tudi on o vsem odloča. 
Rajšter je nameraval napisati kakšne pol urice dol-
go igro, nastala pa je 14 ur dolga drama.

»Tu se je zgodilo tisto, kar piše stari rek o dol-
govih, ki pravi: Ti me samo začni, delal se bom 
pa naprej sam. Tako je tudi z mano. Ko sem na-
mreč začel pisati o težavah bodočih prevzemni-
kov kmetij, se mi je naenkrat toliko anekdot nab-
ralo, da nisem mogel nehati, dokler nisem vseh 

problemov popisal.« Prav zaradi dolžine dram-
sko delo do danes še ni bilo izdano v knjižni ob-
liki, je pa rokopis hranjen v domoznanski čital-
nici Knjižnice Mozirje in je na voljo vsakemu, ki 
bi jo želel pregledati ali prebrati.
PRI RAJŠTERJU DOMA ČAKA ŠE NEKAJ KNJIG

V peti knjigi je zapisana pripoved Rajšterjeve 
tašče o življenju pred drugo svetovno vojno, pa 
še marsikaj zanimivega se v njej najde. Podrob-
no opiše kovaštvo, skozi zgodbo beremo tudi o 
težavah ljudi z alkoholizmom, opisan je šolski 
sistem, celo o takratni ženski modi se je razpisal. 
Pravzaprav je dober povzetek življenja in običa-
jev, ki danes prehitro tonejo v pozabo.

Kot pravi Rajšter sam, »noben žakelj ni tako 
poln, da se ne bi dalo še kaj dodati, in tudi nobe-

na stvar ni tako brezhibno narejena, da se ne bi 
dalo še kaj izboljšati.« In te besede je vzel zelo 
resno, vsaj kar se njegovega pisanja tiče.

»Več kot napišem, več pomanjkljivosti naj-
dem, stvari, ki se jih nisem spomnil, da bi zapi-
sal,« pravi. In res, doma ima hranjene še tri ne-

izdane rokopise. »V šesti knjigi sem popisal zgo-
dovino Rajšterjeve rodovine od pradeda mo-
je žene do danes. V sedmi knjigi so moje pe-
smi z notami, ki sem jih sam napisal in tudi sam 
uglasbil. V osmi knjigi pa so zbrani članki, ki sem 
jih napisal za razne časopise.«

Neutruden zapisovalec zgodb o življenju na-
ših prednikov je v minulem mesecu dopolnil že 
85 let. In čeprav njegova energija nikakor ne 
usiha, je svojim potomcem že sedaj dal izred-
no lepo darilo, zapisan spomin na čas njihovih 
prednikov. Vsa njegova dela so darilo tudi za 
Zgornjesavinjčane in širše, saj lahko v njih naj-
demo vsaj delček življenja svojih prednikov in iz 
nje pridobimo kakšno modrost.

Tatiana Golob

Janeza Gregorca – Rajšterja pri njegovem neutrudnem pisanju že vsa leta podpira njegova 
velika družina. (Fotodokumentacija Marice Skornšek)

PLANINSKO DRUŠTVO NAZARJE

Oktobrski izleti v neznano in znano
Izlet v neznano je med nazarskimi planinci 

eden najbolj priljubljenih rednih letnih izletov. 
Zaradi zanimivih destinacij, ki so udeležencem 
ob prijavi sicer neznane, in lažje zahtevnosti po-
ti, se izleta rade udeležijo vse generacije. Dru-
gi tradicionalen oktobrski izlet je Robijev pohod.

Letošnji izlet s skrivnostnim ciljem je ljubi-
telje pohodništva zanesel na avstrijsko Štajer-
sko. Udeleženci so pot začeli v Sladkem vrhu, se 
z brodom prepeljali preko reke Mure v Avstrijo, 
nato pa si prvi počitek privoščili pri mlinu Mu-

recker Schiffsmuhle, ki je eden redkih še ohra-
njenih in delujočih mlinov v Srednji Evropi. Pot 
so nadaljevali ob mestu Mureck, od tam pa pro-
ti Misselsdorfu. Na koncu so se povzpeli še na 
stolp Murturm, ki je visok 27,5 metrov in je zgra-
jen v obliki dvojne vijačnice DNK.

Drugi oktobrski izlet je pravzaprav spominski 
pohod na Zakrajske peči, kjer že skoraj desetle-
tje počiva planinec Robi Teržan. Letošnji je bil že 
deveti zapovrstjo.

TG
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RAZSTAVA SLIK JOŽETA KOTARJA V PODJETJU SILCO V ŠENTRUPERTU

Ženske zgodbe in miti

Razstavljene slike Jožeta Kotarja (sedi drugi z leve v prvi vrsti) je zbrani publiki predstavila 
umetnostna zgodovinarka Anamarija Stibilj Šajn (stoji). (Foto: Primož Vajdl)

V razstavnem prostoru podjetja Silco v Šen-
trupertu so 19. oktobra pripravili otvoritev raz-
stave del slikarja Jožeta Kotarja, ki prihaja iz 
Novega mesta. Osrednja figura razstavljenih slik 
je podoba ženske v različnih življenjskih situaci-
jah, zato je razstava dobila ime Ženske zgodbe 
in miti. Ženski, ki se ji avtor z razstavo poklanja, 
namenja različne vloge in poslanstva. Slike bo-
do za ogled na voljo slab mesec. 

NOVODOBNI TRUBADUR, KI POJE 
HVALOSPEVE ŽENSKI LEPOTI

Razstavljene slike in avtorja je predstavila 
umetnostna zgodovinarka Anamarija Stibilj 
Šajn. Kotarja je poimenovala novodobni trubad-
ur, saj se ženski posveča kot srednjeveški tru-
badurji in poje hvalospev njeni lepoti. Postavlja 
jo v družbeni, zgodovinski, literarni pa tudi iz-
zivalni in povsem angažiran kontekst. S svo-
jim klasičnim slikanjem ustvarja njen skrivnos-
ti notranji svet in predstavi njen karakter, obe-
nem pa je uspel ujeti njeno zunanjo lepoto in 
svojstvenost. V svoje slike je vključil tudi rde-
čo barvo, ki v obliki obleke, jabolka ali le v ob-
liki majhne pike s seboj nosi pomenljivo sporo-
čilno sled. 

SLIKAR Z MEDNARODNIMI IZKUŠNJAMI
Jože Kotar se je rodil v Novem mestu leta 1953 

in je slikar krajin, tihožitij ter ženske lepote, ele-
gance in glamurja. Med letoma 1975 in 1979 se je 
izobraževal na Robovi slikarski šoli pri profesor-
ju Milanu Butini in kiparki Dubi Sambolec. Sli-
karstvo je kasneje študiral še pri profesorju Ja-
ro Hilbertu na Ville d`Avray ob reki Seni v Parizu. 
Študijsko je obiskoval tudi večja evropska mes-
ta, kot so Firence, Krakov, Amsterdam, Bologna, 
Milano in številna druga. 

Leta 1992 je prejel Trdinovo nagrado za do-
sežke v slikarstvu in si pridobil status svobo-
dnega likovnega ustvarjalca. Predstavil se je na 
številnih samostojnih razstavah, skupinskih ex 
temporah in mednarodnih kolonijah, njegova 
dela pa izražajo toplino, občutenje, barvni opti-
mizem in perfekcionizem.

Program je povezovala Vladimira Planovšek, 
dogodek sta popestrila pevka Iza Leskovšek in 
Jakob Zlatinšek, ki jo je spremljal na klaviaturah.

Primož Vajdl

PROBLEMSKA KONFERENCA O SMREKOVCU

Delo zveze nadgraditi z novimi vsebinami in oblikami

Razprava na posvetu je bila zelo široka in usmerjena v prihodnost. 

Problemske konference Ohranimo Smrekovec 
so se 12. oktobra v Domu na Smrekovcu udeleži-
li predstavniki društev in institucij, ki delujejo na 
območju pogorja in predstavniki društev, ki ses-
tavljajo Naravovarstveno zvezo Smrekovec. Sez-
nanili so deležnike in javnost z dosedanjim de-
lom ter začrtati smernice za nadaljnje delo zveze. 
Udeleženci so z zanimanjem prisluhnili predsta-
vitvi projekta za trajnostni razvoj Pohorja. Izsledki 
so zanimivi tudi za smrekovško območje. 

MED KAZNOVANIMI KRŠITELJI VEČINA 
DOMAČINOV 

Zelo široka razprava je pokazala številne pro-
bleme in težave, vendar tudi možnosti za delo v 
prihodnje. Podatki kažejo, da je med kaznovani-
mi kršitelji večina domačinov, kar je bilo za šte-
vilne sodelujoče na konferenci kar majhno pre-
senečenje. To postavlja pred zvezo nove izzive 
za delo z lokalnim prebivalstvom. 

Lastnike zemljišč in gozdov najbolj moti vo-

žnja z motornimi vozili in gorskimi kolesi po goz-
dnih vlakah ali celo kar skozi gozd. Nemir v goz-
du preganja divjad na kmetijske površine, kjer 
delajo še večje škode, kot bi jih sicer. Kršitve 
naravovarstvene zakonodaje policija in inšpek-
cija težko nadzorujeta, saj so njihove kadrovske 
kapacitete omejene. Nekateri želijo kršiti pred-
pise in omejitve na vsak način, tako so bile za-
pore na gozdnih cestah nekoč poškodovane tu-
di večkrat letno, sedaj je tega manj. 

ZAKLJUČKI ALI KAKO NAPREJ
Udeleženci so bili enotni, da delo zveze pote-

ka uspešno, vendar ga bo treba zaradi pereče 
problematike nadgraditi z novimi vsebinami in 
oblikami. Ob podpori strokovnih služb institucij 
bo delo uspešnejše. Za delovanje zveze je zelo 
pomembna podpora občin, ki se jim vedno prid-
ružuje tudi MO Velenje.

Poseben problem je uresničevanje zakono-
daje in izvajanje naravovarstvenega nadzora na 
podlagi urejene in dosledne kaznovalne politi-
ke. Vsekakor največ zaleže preventivno informi-
ranje in ozaveščanje obiskovalcev z opozarja-
njem na posledice nepravilnosti in napak, ki ji 
nekateri storijo tudi nevede in nehote.

Marijan Denša
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Oglasi

Glasujem za:
Izpolnite vse kategorije. Le taka glasovnica bo veljavna! 

Mlada športnica

1. ___________________

2. ___________________

3. ___________________

Mladi športnik

1. ___________________

2. ___________________

3. ___________________

Športnik

1. ___________________

2. ___________________

3. ___________________

Športnica

1. ___________________

2. ___________________

3. ___________________

Ekipa

1. ___________________

2. ___________________

3. ___________________

Organizator

1. ___________________

2. ___________________

3. ___________________

ŠPORTNIK
Antonio Mlinar Delamea (nogomet), Jan 

Kramer (atletika), Franček Gorazd Tiršek 
(strelstvo), Timi Zajc (sm. skoki)
ŠPORTNICE

Tina Gutman (lokostrelstvo), Monika Hra-
stnik (gor. kolesarstvo), Tina Robnik (al. 
smučanje)
MLADI ŠPORTNIK

Matic Čopar (nam. tenis), Nejc Naraloč-
nik (al. smučanje), Jan Napotnik (al. smuča-
nje), Žan Mogel (sm. skoki)
MLADA ŠPORTNICA

Maja Marolt (odbojka), Katja Mihalinec 
(odbojka), Manca Suhovršnik (nogomet)
EKIPE

OK Mozirje - ženske (odbojka), OK Ljubno 
KLS - ženske (odbojka), RK Nazarje - mla-
dinke (rokomet), NTK Savinja Luče (nam. te-
nis), SSK Ljubno BTC (sm. skoki)
PRIREDITELJI TEKMOVANJ

OO Ljubno (sm. skoki), ŠD T.E.A.M. Mo-
zirje (maraton)

Za 2018 zelo izenačen boj v vseh 
kategorijah!

Zahtevna izbira za glasovalce in 
strokovno komisijo! Kopica odličnih 
kandidatk in kandidatov!

Letošnje leto je ponudilo celo vrsto odmevnih 
dosežkov športnic in športnikov iz Zgornje Sa-
vinjske doline. Najbolj odmevna sta bila nasto-
pa olimpijcev Tine Robnik in Timija Zajca, seve-
da pa ne smemo pozabiti ostalih odličnih nasto-
pov na svetovnih in evropskih prvenstvih, na 
tekmah za svetovni pokal in seveda tudi na do-
mače državne naslove. 

Komisija je tokrat nominirala več predlogov 
kot lani, čeprav bodo priznanja dobili le najbolj-
ši, razen pri ekipah. Podrobnejši dosežki so ob-
javljeni na spletni strani www.Sportnik-zgs.si.

Glasovali boste bralci Savinjskih novic, spre-
mljevalci spletne strani prireditve www.Spor-
nik-zgs.si, zadnjo besedo pa bodo imeli člani 
komisije. 

Zaključna prireditev bo 20. decembra 2018 
ob 18. uri v Športni dvorani v Mozirju. Vsto-
pnice lahko kupite na spletni strani Moje kar-
te ali v poslovalnicah 
Petrola. 

Glasovanje bo po-
tekalo od 2. novembra 
do 14. decembra 2018. 
Bralci SN boste lahko 
glasovali z neomeje-
nim številom glasovnic, 
spremljevalci spletne 
strani pa samo enkrat. 
Pravzaprav se v primer-
javi z lanskim letom ni 
nič spremenilo, razen 
časa glasovanja.

Veljavne bodo le tis-
te glasovnice , ki bodo 
izpolnjene v vseh kate-
gorijah!

Tokrat čim prej iz-
polnite glasovnico, jo 
nalepite na dopisnico 
in jo najkasneje do 6. 
novembra  pošljite na 
naslov: Savinjske no-
vice, Savinjska cesta 
4, 3331 Nazarje.
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GOBARSKO DRUŠTVO AJDOVEC

Jesenska razstava gob razkrila bogastvo gozdov
V nedeljo, 14. oktobra, so člani Gobarskega 

društva Ajdovec iz Gornjega Grada v Galeri-
ji Štekl pripravili jesensko razstavo gob. Okrog 
165 različnih vrst gob so si lahko ogledali obi-
skovalci. Med njimi je bil tudi predsednik Miko-
loške zveze Slovenije Amadeo Dolenc. V po-
nedeljek so gobarji sprejeli še učence gornje-
grajske šole in stanovalce DEOS Centra starej-
ših Gornji Grad. Lepo vreme je na razstavo pri-
vabilo veliko ljudi, ki so se lahko okrepčali z go-
bovim golažem in pečenim kostanjem. Razsta-

vo je postavil determinator, član društva Smi-
ljan Pesjak.
OBILNA SEZONA PO KOLIČINI IN VRSTAH GOB

Letošnja gobarska sezona je bila neverjetna, 
je povedal tajnik društva Franc Pustoslemšek. 
Že v maju so gobarje razveseljevali številni po-
letni gobani. Tako številnih in zdravih gobanov 
ne pomnijo niti najstarejši gobarji. Poletni čas 
ni najbolj naklonjen gobam, jih je bilo pa v sep-
tembru ponovno ogromno. Poletni in jesenski 
gobani, lisičke in tudi zaščitene gobe, kot so 

karžlji, ki so zaščiteni ravno zaradi svoje redkos-
ti, raznovrstnih gob je bilo na pretek.

POUDAREK NA STRUPENIH GOBAH
Ravno jesenska raznovrstnost je razlog, da 

razstavo pripravljajo v prvi polovici oktobra. Mo-
goče res gob ni več toliko, jih je pa veliko vrst, 
kar je za razstavo najpomembnejše, je povedal 
Pustoslemšek. Prav tako je pomembno, da je na 
razstavi kar največ strupenih gob, saj znajo le-
-te biti usodne in je prav, da jih vsi poznajo. Iz-
stopajoča je res rdeča, manj pogosta pa je ze-
lena mušnica, ki je bila prav tako razstavljena. 
»Najbolj pomembno je, da vsak nabiralec gob 
pozna strupene, ne najbolj dobre gobe,« je mne-
nje Pustoslemška.

DELOVNI CELO GOBARSKO SEZONO
Člani društva Ajdovec so z veliko jesensko 

razstavo zaključili letošnje delo. Čeprav gobe 
rastejo skozi vse leto, tudi pozimi, je večina nji-
hovih aktivnosti vezana na čas od maja do ok-
tobra. Z manjšimi razstavami so bili prisotni na 
Dnevu Menine, Lenartovem sejmu na Rečici ob 
Savinji in v Bohačevem toplarju. Na gornjegraj-
ski šoli so izpeljali naravoslovni dan, ko so se 
z učenci podali v gobe in jih nato prepoznava-
li. V okviru občinskega praznika so se odpravili 
na pohod po Jurčkovi poti, v povorki ob Čebelar-
skem prazniku pa letos niso sodelovali, saj je le-
-ta zaradi slabega vremena odpadla.

ŠMS

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Tekmi za v pozabo

Nazarski košarkarji so imeli na tekmi proti Ljubljančanom slab 
strelski dan. (Foto: Roman Mežnar)

Nazarski košarkarji nadaljujejo 
z napornim tempom igranja dveh 
tekem na teden. V ponedeljek, 
22. oktobra, so odigrali prvo tek-
mo 2. kroga pokala Spar in v do-
mači dvorani visoko izgubili pro-
ti Ljubljani. Dva dni kasneje je sle-
dilo gostovanje v Vojniku, ki se je 
končalo s prvim porazom v 3. SKL 
vzhod.

LJUBLJANČANI IZKORISTILI 
POPOLN MRK NAZARSKE EKIP
Že končni rezultat ponedelj-

kove pokalne tekme proti tretje-
ligašu Ljubljani pove vse. Gostje 
so zmagali z rezultatom 64:107. 
Ljubljančani so izkoristili popoln 
mrk nazarske ekipe, ki ni naš-
la igre ne v napadu in ne v ob-
rambi, ki je sicer zaščitni znak 
ekipe. Tekmeca sta bila izenače-

na zgolj na začetku tekme, po-
tem pa se je vse odvijalo po že-
ljah gostov. Zadevali so praktič-
no iz vseh položajev, domači ko-
šarkarji pa na drugi strani zgreši-
li skoraj vse, manjkala pa je čvrs-
tost v obrambi.

Pri domačinih je največ poka-
zal Lovro Blatnik, ki je dosegel 20 
točk, med strelce pa se je prvič v 
članski ekipi vpisal član kadetske 
ekipe, 16-letni Nejc Skornšek. 

Udeleženec 3. kroga pokala Spar 
je tako bil odločen že v prvem pol-

času, ki so ga gostje dobili s 30:54, 
drugi pa ni prinesel spremembe, 
tako da je končna razlika bila pre-
velika za upanje na napredovanje 
na povratni tekmi, ki sta jo tekme-
ca odigrala v torek.
KLJUB BOLJŠI IGRI PORAZ TUDI 

V VOJNIKU
Boljšo predstavo so Nazarčani 

uprizorili dva dni kasneje v 3. kro-
gu 3. SKL vzhod na gostovanju v 
Vojniku. Tokrat so bili strelsko in 
obrambno bolj razpoloženi, ven-
dar so gostitelji bili boljši in zma-
gali s 85:72.

Člansko ekipo Nazarij čaka po 
povratni tekmi pokala nekaj počit-
ka, saj bo naslednja prvenstvena 
tekma 10. novembra v domači dvo-
rani proti Konjicam.

Roman Mežnar

Obiskovalci so si lahko ogledali okrog 165 različnih vrst gob. Razstavo je postavil 
determinator, član Gobarskega društva Ajdovec Smiljan Pesjak. (Foto: ŠMS)
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Šport, Ljudje in dogodki

Oktobra
Pred 40 leti
JOŽE TRATNIK, VZGOJITELJ IN BOREC 

ZA SEVERNO MEJO
Dolgoletni šolski ravnatelj v Gornjem 

Gradu, Jože Tratnik je poznan kot vzoren 
šolnik in organizator naprednih sil med 
obema vojnama. Sedaj je zakorakal v 79. le-
to svojega življenja. Še vedno pa je vitalna 
priča preteklosti kraja in dogodkov v njem. 
Tako pove, da se zaselek Rore tako nazivajo 
zaradi cevi, ki so služile vodovodu in so bile 
iz borovih debel. Znani so »potni grunti«, ki 
so ta vzdevek dobili zato, ker so njih lastni-
ki prenašali pošto za graščinsko gospošči-
no, zato pa so postali svobodnjaki. 

Pred 30 leti
ČEBELARSTVO V BOČNI

Bočna leži v podnožju Menine planine ob 
reki Dreti. Ta in okoliški hribi so gosto po-
raščeni z gozdovi in so za čebelarstvo zelo 
pomembni zaradi paše čebel. Včasih je vsa-
ka kmetija imela čebelnjak – bečonak. Kme-
tom so bile čebele in s tem med dodaten vir 
zaslužka. Včasih so imeli do 40 panjev, zdaj 
le do 20, največ 34. Tradicija čebelarjenja je 
v Bočni dolga več kot sto let. Vsi čebelarji 
so člani čebelarske družine v Gornjem Gra-
du in se spomnijo, da so začeli čebelariti s 
kranjiči. Nekateri se spominjajo še celo sta-
rih okroglih slamničnih panjev. Ti slamnič-
ni panji in kranjiči so bili pomembni za pri-
dobivanje voska, manj medu, ker se ni dal 
iztočiti. 

Pred 20 leti
VEČER Z ZADREČKIMI LONČARJI

Težkega dela lončarjev so se v Kokarjah 
spomnili tudi letos, 16. septembra, ko so v 
sklopu praznovanja prvega praznika obči-
ne Nazarje pripravili narodopisno priredi-
tev Večer z zadrečkimi lončarji. Scena je bi-
la postavljena pod kozolec, v čas, ko še niso 
poznali tehnike, v čas, ko so ljudje spozna-
vali dogodke z ustnim izročilom. Slavnostni 
govornik je bil publicist Aleksander Videč-
nik. V svojem govoru je orisal zgodovinska 
dogajanja v tem delu Zadrečke doline. Lon-
čarstvo v Kokarjah se omenja v prvih pi-
snih virih že leta 1340, ko sta se s to obrtjo 
ukvarjala Konrad in Mihael. Leta 1931 je 
prenehala z delovanjem še zadnja lončarija 
pri Cigalovih v Potoku in tako je zamrlo več 
kot šesto let staro rokodelstvo ob reki Dreti.

Pripravila Tatiana Golob

NOGOMETNI KLUB LJUBNO

V tej sezoni zaživela članska ekipa
Nogomet je bil nekdaj na Ljubnem zelo čis-

lan in popularen šport. Nogometni klub, ki je 
v 88 letih, odkar obstaja, nosil različna imena 
sponzorjev, je doživljal vzpone in padce. Le-
tos se je petim otroškim selekcijam pridružila 
ekipa članov, ki jo sestavlja 29 nogometašev. 
Ti s predstavami na nogometnem igrišču na 
Forštu navdušujejo staro in mlado. Vseh čla-
nov kluba je sto, predsednik in trener treh se-
lekcij je Lenart Solar.

KLUB S ŠESTIMI SELEKCIJAMI
Pet otroških selekcij U7, U9, U11, U13 in U15 

nastopa na tekmovanjih Medobčinske nogo-
metne zveze Celje, članska ekipa v Medobčinski 
članski ligi Golgeter. Člani so letos zavzeto zače-
li trenirati, njihov trener je Solar, sami so si ku-
pili opremo in tudi vadnino plačujejo. Tako ka-

žejo, kako velika je njihova želja po igranju no-
gometa in druženju. Člani sicer rezultatsko ni-
so v vrhu lige, igrajo šele prvo sezono, so pa no-
gometaši zelo predani sobotnim tekmam, je po-
vedal trener. 

SOLAR DUŠA FORŠTA
Lenart Solar je nekdanji C reprezentant v 

smučanju, športnik s srcem in dušo. Ogromno 
časa preživi na Forštu, kjer tudi skrbi za ureje-
no zelenico, za nujna popravila, red v slačilni-
cah. Treniranje otrok zanj ni le tekanje po zele-
nici, podajanje žog in zadevanje golov, je tudi 
»trener« medsebojnih odnosov, discipline, re-
da in vzgoje. Kajti brez tega po njegovem mne-
nju ni športa in ni tekmovanja. Znan je po tem, 
da vsem otrokom daje možnost igranja, saj je to 
pogoj, da vsi radi hodijo na treninge in so zado-
voljni. Poleg naštetega je tudi odličen motivator. 
Kot trenerja sta v klubu še Luka Detmar in Mi-
ha Kovač.

PRILOŽNOST ZA 
DEKLETA

Na Ljubnem nogomet igrajo tudi punce. Prva, 
ki se je fantom pridružila, je bila Katja Sten-
šak iz Nove Štifte. Lani sta v ekipi igrali še Maša 
Černivšek in Kaja Pečovnik, obe sta sedaj čla-
nici A reprezentance U15. V lanskem letu je Le-
nart zbral ekipo samih deklet, z njimi nastopil na 
enem turnirju in požel veliko pohval za to. Svoje 
nadobudneže je navdušil tudi z obiskom nogo-
metne tekme slovenske reprezentance v Stoži-
cah, tam so si ogledali tekmo Slovenija – Malta.

NAVIJAČEV NE MANJKA
Solar je zelo pohvalil domače navijače. Na 

tekmah na Forštu jih je v povprečju sto, kar je 
poseben fenomen. Na derbi v Mozirje jih je šlo 
kar 350, s strani delegata pa so bili pohvaljeni 

za pošteno navijanje. Navijači se jim vedno, si-
cer ne v takem številu, pridružijo na gostujo-
čih tekmah. Počasi se bo začela zimska liga, 
na kateri so lani s selekcijo U13 osvojili tretje 
mesto. 

VESELI BI BILI VEČ 
SREDSTEV

Ljubenska zelenica ni po minimalnih stan-
dardih, zato si v klubu želijo, da bi se to uredilo. 
Lepo bi bilo poleg imeti še igrišče za odbojko na 
mivki, ki ga ima že vsaka vasica, tudi majhna tri-
buna za gledalce bi bila dobrodošla. Člani kluba 
so doslej veliko postorili sami, zadnji je bil nad-
strešek na slačilnici, kjer so združili moči in ga 
postavili. Za kakšno malenkost še lahko najde-
jo sponzorje, nekaj sredstev dobijo z občinske-
ga razpisa, veseli pa bi bili še kakšnega dona-
torja, je zaključil trener trenutno najbolj »vroče« 
ekipe Ljubnega.

ŠMS

Članska ljubenska ekipa se je po nekaj letih odsotnosti vrnila na nogometne zelenice.
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Šport, Kronika, Zahvale

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

ZAHVALA

Franc NATLAČEN
p. d. Zagradiški iz Gornjega Grada

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem, ki ste za trenutek ustavili svoj korak in delili z nami bo-
lečino.

Hvala vsem za izrečena sožalja, podarjene sveče in cvetje ter daro-
vane svete maše.

Posebna zahvala tudi gasilcem in govorniku g. Stanku Ogradiju.

Žalujoči vsi domači

•	 NAJDENO	GORSKO	KOLO
Gornji Grad: 24. oktobra v popoldanskem času so bili policisti 

obveščeni o zapuščenem kolesu na relaciji Gornji Grad–Nova Šti-
fta. Na kraju je patrulja ugotovila, da gre za zapuščeno gorsko ko-
lo mckenzie hill 700, kovinsko sive barve. Kolo se nahaja v hrambi.
•	 HELIKOPTER	NA	POMOČ

Bočna: 25. oktobra ob 16.03 so v Bočni zgornjesavinjski reše-
valci nujne medicinske pomoči (NMP) in dežurna ekipa helikop-
terske NMP na Brniku s pomočjo helikopterja Slovenske vojske 
oskrbeli obolelo osebo ter jo prepeljali v UKC Ljubljana.
•	 VLOM	V	DELIKOMAT

Nizka: V noči na 26. oktober je neznani storilec vlomil v deli-
komat v Nizki na bencinskem servisu. Iz njega je pobral artikle. Z 
vlomom je lastniku povzročil za okoli 400 evrov materialne škode.
•	 GASILCI	PO	ONEMOGLO	OSEBO

Mozirje: 27. oktobra ob 11.08 so gasilci PGD Mozirje na Praprot-
nikovi ulici v Mozirju s pomočjo lestve vstopili v stanovanje, v ka-
terem se je nahajala onemogla obolela oseba. Nudili so pomoč re-
ševalcem NMP, ki so jo oskrbeli in prepeljali na nadaljnje zdravlje-
nje v celjsko bolnišnico.
•	 VETER	ODKRIL	DEL	STREH	HIŠE	IN	GOSPODARSKEGA		

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO 

Zmaga in poraz za začetek nove sezone
Novo tekmovalno sezono 

2018/19 v 2. DOL vzhod so igralke 
OK KLS Ljubno začele z zmago na 
domačem parketu. Ljubenske od-
bojkarice so v letošnje ligaško tek-
movanje vstopile v nekoliko spre-
menjeni postavi. Nekaj igralk se je 
poslovilo od aktivnega igranja, eki-
pi pa so se pridružile mlajše. Po 
pripravljalnem obdobju in tekmah 
so se v prvenstveni tekmi doma 
pomerile z ekipo iz Celja. 

DOMA PREMAGALE 
CELJANKE

V prvem setu je bila tekma ize-
načena. Obe ekipi sta največ na-
pak naredili pri začetnih udarcih, 

v končnici pa je bil izid izenačen 
na 23:23, z večjo zbranostjo so set 
sebi v prid zaključile gostje. V dru-
gem je bilo videnih nekaj lepih ak-

cij, v končnici pa so s pomembnimi 
točkami Ljubenke izenačile rezul-
tat v setih. To jim je dalo nov elan 
in v tretjem setu so hitro naredile 
razliko štirih točk ter nato z dobro 
igro v napadu brez težav zaključi-
le set z rezultatom 25:18. 

V četrtem so zaigrale še bolj 
sproščeno, odlično izvajale za-
četne udarce in s tem popolno-
ma onemogočile napad Celjank, 
tako jim je set hitro pripadel in z 
njim prve točke v novi tekmoval-
ni sezoni. Končni izid tekme na 
Ljubnem je bil torej 3:1 (23:25; 
25:23; 25:18; 25:10) za ekipo KLS 
Ljubno.

V RUŠAH TEKMO 
IZGUBILE 

V drugem krogu so gostovale v 
Rušah in proti tamkajšnji ekipi Tur-
bine doživele poraz. V prvem setu 
je domača ekipa hitro naredila raz-
liko štirih točk in jo do konca samo 
še povečala ter set zaključila sebi v 
prid. V drugi set so Ljubenke vsto-
pile bolj odločno in si z dobro igro 
na mreži naredile lepo prednost. V 
končnici so kljub nekaj spodrslja-

Ljubenske odbojkarice so v 
letošnje ligaško tekmovanje 
vstopile v spremenjeni postavi. 
Nekaj igralk se je poslovilo, 
ekipi pa so se pridružile mlajše.

jem set dobile na razliko. V tretjem 
je bila igra izenačena do 12. toč-
ke, nato je sledilo nekaj napak Lju-
benk na sprejemu in domačinke so 
vodile z 2:1 v setih. V četrtem je do-
mača ekipa dobro servirala, nani-
zala kar nekaj asov in Ljubenke 
so se hitro predale. Tako je set in 
s tem zmaga s končnim rezultatom 
3:1 (25:18; 23:25; 25:18; 25:12) pripa-
dla ekipi Turbine. 

TEKMUJEJO ŽE TUDI MLAJŠE 
EKIPE

S tekmami so začele tudi kadetinje, 
ki so na turnirjih dosegle štiri zmage 
in dva poraza. Zasedajo drugo mesto 
v svoji skupini in so na dobri poti, da 
se uvrstijo v A ligo za kadetinje. 

Starejše deklice so na prvem 
turnirju na Prevaljah doživele dva 
poraza.

Franjo Atelšek

						OBJEKTA
Podolševa: 28. oktobra ob 10.24 je v naselju Podolševa močan 

sunek vetra odkril del streh stanovanjske hiše in gospodarskega 
objekta. Zaradi močnega deževja je zalilo kletne prostore stano-
vanjske hiše. Posredovali so gasilci PGD Solčava, ki so pokrili stre-
ho obeh objektov in preprečili morebitno zamakanje objekta ter 
prečrpali vodo iz kletnih prostorov stanovanjske hiše.
•	 SAVINJA	NANESLA	VEJE	POD	MOST

Solčava: 30. oktobra ob 1.38 je v Solčavi reka Savinja pod most 
nanesla veje, kar je delno preprečevalo pretok vode. Pripadniki ci-
vilne zaščite so s pomočjo mehanizacije odstranili nanešeno ve-
jevje in sprostili pretok Savinje.
•	 VETER	PODRL	DREVO	PREKO	CESTE

Lepa Njiva: 30. oktobra ob 4.29 je v Lepi Njivi veter podrl dre-
vo preko cestišča, kjer je oviralo promet. Gasilci PGD Mozirje so ga 
razžagali in odstranili.
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Pisma bralcev, Zahvale, Oglasi

Spominska slovesnost na Čreti: Na partizanski boj 
moramo biti ponosni

V sestavku je nanizanih kar ne-
kaj zgodovinskih netočnosti in ko-
munističnih laži. Res pa je, zgodo-
vine ne smemo pozabiti, predvsem 
pa jo je treba poznati.

Vedno bolj jasno pa postaja, da 
je resnica morda le drugačna od 
tiste, s katero so nas na silo krmili 
petdeset let. Pa po vrsti:

SSKJ pozna izraz fronta, izraza 
frontalna bitka pa ne.

Slavnostni govornik Martin 
Premk, kustos v Vojaškem muze-
ju slovenske vojske (!), bi naj orisal 
boje na Čreti, ki so se dogajali pod 
vodstvom takratnega maršala Tita!

»Prva frontalna bitka« se je od-
vila 26. oktobra 1941. Komandant 
Štajerskega bataljona, ki je bitko 
bojeval, je bil Franc Rozman Stane; 
na ta položaj ga je postavil Glavni 
štab slovenskih partizanskih čet. Z 
vodenjem te bitke in drugih v tem 
času, pa Tito ni imel nič. Njega ni 
toliko skrbel odpor proti okupator-
jem, kot izvedba komunistične re-
volucije. Sploh pa, dr. Premk, kot 
zgodovinar bi morali vedeti, da je 
naziv Maršal Jugoslaviji prejel na II. 
zasedanju AVNOJA 29. 11. 1943.

(1)
Strinjam se pa s Premkom, da 

bo Tito vedno velika osebnost, in 
sicer kot pedofil in zločinec, ki je 
prištet med 10 največjih morilcev 
sveta. Njegova trditev, da je najpo-
membnejši vodja katerega koli od-
porniškega gibanja med II. SV bi pa 
bila smešna, a je zaradi usode sto-
tisočev žalostna, prežalostna.

Da pa kustos Vojaškega muze-
ja trdi, da smo le po zaslugi parti-
zanskega boja dobili leta 1945 dr-
žavo, in se je 1991. osamosvojila, je 
pa osupljivo!

O spravi s človekom njegove 
vrste težko razpravljam. Morda bi 
mu koristilo, da prebere Sofokleje-
vo Antigono?

Podpiram njegovo zahtevo, da 
se 2. SV neha zlorabljati v politič-
ne namene ter da se o partizanskih 
bojih govori po resnici!

Pa poglejmo, kaj se je v resnici 
dogajalo:

V začetku avgusta 1941. je bil 
ustanovljen Štajerski partizanski 
bataljon v moči 46 borcev, po ve-

čini komunistov pod poveljstvom 
Franca Rozmana Staneta, ki:

4. 8. v graščini Šmartno ob Paki 
streljajo na »izdajalca« ter požgejo 
gospodarski poslopji župnij Šmar-
tno o/P ter Dobrteša vas.

12. 8. ustrelijo kmeta Al. Dežni-
karja in njegovo ženo z Dobrovelj 
kot izdajalca.

17. 9. izvedejo »oskrbovalno akci-
jo« v Nazarjah. 

8. 10. »osvobodijo« Šoštanj, kot 
prvo mesto v okupirani Evropi. Šlo 
je roparski vpad z namenom pobi-
ti »izdajalce in buržuje«, kar pa se 
jim ni posrečilo. 

Razstrelili so most v Penku, op-
lenili trgovine, zažgali žago in ob-
čino.

Okupator je kot maščevanje 11. 
10. ustrelil 10 talcev.

22. 10. izvedejo rekvizicijo večje 
količine čevljev in usnja iz Pavlino-
ve delavnice v Mozirju.

25. 10. vderejo v graščino Štrov-
senek na Gomilskem, last Ivana in 
Štefanije Čmak, požgejo žago, av-
to in graščino izropajo, pobijejo ži-
vino ter naropano naložijo na ukra-
dene konje ter odpeljana Čma-
ka in vrtnarja Bobeka. Sin Henrik, 
ki sem ga kasneje osebno poznal, 
je bil zdoma in si je rešil življenje. 
Čmaka so hoteli zamenjati z gesta-
povskimi zaporniki, vendar Gesta-
po na to zahtevo ni odgovoril. Pri-
čelo je snežiti, sledovi umika so bili 
jasni. Komandant Stane se je zato 
zatekel k terencem in ni šel na Čre-
to, kjer so imeli taborišče.

Nemci, ki so jim že dlje časa sle-
dili so imeli lahko delo in po obko-
litvi cerkve Sv. Katarine je prišlo do 
»frontalne bitke«. Vrtnarja Bobeka 
so ubili, Čmaka pa odpeljali v cer-
kev, ki so jo onečastili z zločinom. 
Viktor Šoštar – Dobroveljski Miha 
je povedal: »Očeta Ivana Čmaka so 
privezali na prižnico, mamo Štefa-
nijo pa so na tleh obstopili in poče-
njali z njo … Jezili smo Čmaka, saj 
je baba vpila kot grešnica«. To je 
bilo verjetno prvo posilstvo na šta-
jerskem med vojno. Frontalna bit-
ka je bila končana, revolucionarji 
so se umaknili.

30. 10. Nemci v Mariboru za zlo-
čine na Čreti ustrelijo 30 talcev.

Štajerski bataljon nadaljuje z 
usmrtitvami civilistov. In Edvard 
Kardelj 14. julija 1942 piše Loli Ri-
barju, da je Rozmanova partizan-
ska enota »ubila mesečno samo 
na majhnem odseku povprečno 

60 oseb«. 
To, tov. Premk, je pa resnica o 

Čreti!
Franci Steiner

Šmihelska cesta 7
3330 Mozirje

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 
utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.
Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,
a v naših srcih še živiš.

ZAHVALA
V 57. letu nas le zapustil dragi mož, oče in dedek

Anton ERMENC
iz Gornjega Grada

5. 6. 1962 - 12. 10. 2018

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, prijateljem, 
sosedom in vsem, ki ste nam v težkih trenutkih pomagali, nas razume-
li in nam stali ob strani.

Hvala vsem za izrečena sožalja, izraze sočutja, podarjene sveče in 
cvetje, darovane svete maše in preostalo pomoč. 

Za lepo opravljen obred se zahvaljujemo župnikoma Ivanu Šumlja-
ku in Jožetu Belaku. 

Iskrena hvala tudi pogrebcem, govorniku, praporščakom in pev-
cem za lepo odpete pesmi.

Hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste ga v tako velikem številu 
pospremili k večnemu počitku.

Žalujoči vsi njegovi
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Za razvedrilo

FEŠTA ZA NOV MOST
Ob zaključku gradbenih del mosta čez potok v Vologu so domači-

ni v svoje veselje in ponos pripravili neuradno odprtje tega lepega 
novega objekta. Od nekod so prinesli stare škarje, ki niso prav hitro 
odrezale traku čez most, a ga je starejši občan Janez Pustoslemšek 
(v sredini) na koncu le nekako »pregriznil«. Tale je pa kriv za vse, ker 
je dal premočan trak, je pokazal domačin Ivo Matek Miško (desno) 
na vodjo gradbišča Vojka Kramarja (levo), ki je prispeval trak za va-
rovanje gradbišča. Župan Matej Pečovnik (drugi z desne) je ob tem 
modro molčal in si najbrž mislil: »Za čisto uradno otvoritev bom mo-
ral poskrbeti vsaj za »vajstre« škarje.«

PRAV CAJT ZGASNT JE GVIŠN TA BOLŠ ZIHRUNGA*
Godbeniki zgornjesavinjske godbe: »Župan, takti, ki jih smo ti 

jih namenili, naj bodo darilo za rojstni dan in spodbudo, da se tudi ti 
spustiš po prenovljeni skakalnici.«

Ljubenski župan Franjo Naraločnik: »Lepo, hvala, a se po ska-
kalnici ne bom spustil, raje dam za pijačo. Je večja verjetnost, da 
odnesem celo kožo.«

(*pravočasen umik je zagotovo najboljša varovalka)

NI OVIR, KI JIH NE BI PRESKOČIL
Naš dopisnik Jože Miklavc ne pozna omejitev za fotoreportažo. 

Ko je treba narediti dobro sliko, je pripravljen na vse: spleza na loj-
tro, gang kakega kozolca ali lestenec, če je treba. Ne žgoče sonce, 
ne dež, ne snežni vihar in ne nogometni sodniki ga ne ustavijo. Ta-
ko dobimo v uredništvo makro slike prižganih motornih žag, orlice, 
ki hrani mladiče na Tirskih pečeh, in nos smučarskega skakalca Ti-
mija Zajca v letu.

(Foto: JM)

(Foto: MŠ)

(Foto: MŠ)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 45. številki SN

2018

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Križanka, Informacije

MLADINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Christine Bouguet-Joyeux: 
Kuharske igrarije 

Knjiga z nasveti za pripravo 
zdravih obrokov za otroke vabi 
starše, da se skupaj z otroki na ino-
vativen in hkrati poučen način po-
dajo v kuharske igrarije. Navodila 
za kuhanje so skovana v simpatič-
nih rimah, hkrati pa knjiga ponuja 
res koristne napotke, kako malčke 
uvesti v svet zdrave kulinarike. 

Po uvodu se priročnik razdeli v 
tri dele. V prvem je predstavljenih 
ključnih 24 živil za ohranjanje zdra-
vega telesa. V drugem delu se ot-
roci počasi lotevajo kuhanja, v tret-
jem pa so recepti za slastne pred-
jedi, raznolike prigrizke in nepo-
grešljive sladice.
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Sobota,
3. november

ob 14.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : NK KNK Odred 
Kozje (člani)
ob 18.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Odbojkarska tekma KLS Ljubno : ŽOK Sobota

Nedelja,
4. november

ob 10.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : NK Šmartno ob 
Paki (ml. dečki)
ob 12.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : NK Šampion B 
(ml. dečki)
ob 15.00. Dom kulture Nazarje
Koncert Vokalne skupine Sončnice

Torek,
6. november

ob 10.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka 
ob 15.15. Vzletišče Pobrežje
Spominska prireditev ob reševanju posadke 
britanskega letala halifaks leta 1944
ob 18.00. Galerija Mozirje
Predavanje dr. Maihaela Kasaša Biodinamično 
kmetovanje v praksi
ob 20.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Uvodno srečanje za kundalini jogo

Sreda,
7. november

ob 17.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico

Četrtek,
8. november

ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Živijo, adijo, na laži te vedno dobijo
ob 18.00. Knjižnica Nazarje
Ura pravljic: Saj to ni džungla
ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Lutkovni abonma: O belem mucku

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.      

◊	Naročila	in	montaža	vseh	TELEMACH		in	
TOTAL	TV	paketov!		gsm:	041/688-094.	

Miro Prašnikar s.p., Sp. Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti. 

◊	HIDRAVLIČNE	GIBLJIVE	CEVI
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za upora-
bo v kmetijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila 
... Gsm 041/354-505.

SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6, 3332 Rečica ob Savinji.

◊	AVTOVLEKA	BIDER
Nudimo prevoze karamboliranih, pokvarjenih in izrab-
ljenih vozil, traktorjev in kmetijskih strojev ter gradbene 
mehanizacije; gsm 041/689-504.

Bider Matej s.p. Nizka 2, 3332 Rečica ob Savinji.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiča, domače reje, 180 
kg; gsm 041/783-489.
Ugodno prodam plemenskega 
kozla za zakol ali nadaljnjo rejo; 
gsm 051/250-313.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke, bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.
Kupimo telice in krave za zakol ali 
za dopitanje; gsm 031/832-520.

DRUGO – KUPIM
Kupim traktor steyr 18 km ali fiat 22 
km; gsm 031/583-326.
Traktor in vso ostalo kmetijsko me-
hanizacijo, v kakršnemkoli stanju 
kupim; gsm 041/259-810.

DRUGO – PRODAM
Prodam suha bukova drva, dolžine 
25 cm; gsm 041/510-219. 
Prodamo otroško kolo schwinn ti-
gress 12 col, modre barve. Cena 30 
eur; gsm 051/357-753.
Prodam lupinico cybex vijolične 
barve + isofix nastavek, zelo kva-
litetna in lepo ohranjena. Cena 90 
eur; gsm 051/357-753.
Prodam silažne bale ali menjam za 
bukova drva; gsm 041/510-219.

Prodam gume M+S 195/55 R15; 
gsm 070/925-572.
Prodamo zidan štedilnik na trda 
goriva iz nerjaveče pločevine; gsm 
041/437-712.
Prodam zimske gume 175/70/14, 
rabljene eno sezono, zaradi menja-
ve avtomobila; gsm 041/216-481.
Prodam štiri zimske gume. Prodam 
domač česen in repo za kisanje; 
gsm 031/724-936.
Prodam orehova jedrca; gsm 
031/815-238.
Prodam hlevski gnoj. Možen pre-
voz, raztros. Okolica Mozirja; gsm 
041/921-517.
Prodam zimske gume na platiš-
čih sava eskimo 195-50-15; gsm 
031/344-225.

VOZILA – PRODAM
Prodam VW tiguon, l. 2012, 85.000 
km; gsm 041/783-616.

DRUGO – PODARIM
Podarim starejši kavč, dobro ohra-
njen, dolžine 2 m in starejšo večjo 
televizijo; gsm 051/438-493.

NEPREMIČNINE
V Letušu prodamo stanovanjsko 
hišo z gospodarskim poslopjem; 
gsm 051/307-035. 
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TRTA V MOZIRSKEM GAJU DALA 15 LITROV ŽLAHTNEGA VINSKEGA MOŠTA

Trgatve so se prvič udeležili župani sosednjih občin
V petek, 19. oktobra, se je v vino-

gradniškem vrtu Mozirskega ga-
ja zgodila še ena v vrsti prireditev 
ob 40-letnici parka cvetja. Po trinaj-
stih letih od posaditve potomke naj-
starejše trte na svetu z Lenta v Mari-
boru) so član evropskega reda vite-
zov vina in vinogradnik Mihael Faj-
far, gospodar trte, župan občine Mo-
zirje Ivan Suhoveršnik in mnogi 
gostje obrali rekordnih 48 grozdov. 
Po besedah domačega viničarja bo 
grozdje modre kavčine dobro točilo, 
pričakuje se 15 l vinskega mošta. Naj-
težji grozd je tehtal kar 895 gramov.

TEHTNICA POKAZALA 19,80 KG 
IZJEMNEGA PRIDELKA

Suhoveršnik in Fajfar sta v goste 

kg grozdja, kar je rekord s te trte.
Prireditev so popestrili Moški 

pevski zbor KD Mozirje pod vod-
stvom Jožeta Šumečnika, harmo-
nikarja Urh in Nejka iz glasbene 
šole Andreja Raka ter voditelj Ro-
bert Klemenak.

VINO MODRE KAVČINE ZA 
PROMOCIJO DOMAČE OBČINE
Fajfar je dejal, da »je bila le-

tošnja letina po dveh slabih za to 
trto zelo dobra, doslej rekordna, 
saj bo vino z nekaj manj sladkor-
ja (72 Oe) kakovostno, napolnili pa 
ga bomo v posebne darilne stekle-
ničke za protokolarne namene Ob-
čine Mozirje«. 

Tekst in foto: Jože Miklavc

povabila župane sosednjih občin: 
Janka Kopušarja iz Šmartnega 
ob Paki, Mateja Pečovnika iz Na-
zarij, podžupana občine Rečica ob 
Savinji Draga Poličnika in člana 

evropskega reda vitezov vina, do-
mačina Danija Grudnika. Pri obi-
ranju trte so sodelovali številni pri-
sotni, tudi mozirski podžupan Ro-
man Čretnik. Stehtali so skoraj 20 

PODOKNIČAR IZVEDEL ŠE ENO ŠALJIVO PODOKNICO

Franc Pestotnik trkal na okno Minke Rezoničnik

Franc Pestotnik Podokničar je čestital Minki 
Rezoničnik za rojstni dan. 

Minki Rezoničnik (druga z leve) so zaigrale in zapele Ljudske pevke Pušeljc. 

Sončne nedelje, 14. oktobra, se je šušljalo, da 
bi naj znana starodobna smučarka Podmenin-
skih gadov iz Otoka, Minka Rezoničnik dajala za 
pijačo, ker da si je naložila breme šestih dese-
tletij. Vesela in gostoljubna bi naj celo pogrnila 
nekaj miz, saj je tam okrog Bočne znano, da se 
šestim povabljenim pridruži vsaj še petkrat to-

liko ljudi. Kot da bi na pevske vaje šli. In je res 
bilo tako.

Opoldne je zazvonilo pri sv. Petru v Bočni in 
od tam je krenila vprega konj, zaslišal se je vrisk, 
harmonika in petje na dvorišču lepe hiše, kar je 
sovaščane privabilo na praznik. Franc Pestotnik 
Podokničar je s pomočjo domačinov izvedel še 

Milena Zidarn nam je napisala: »Pa naj kdo 
reče, da se v pobreških gozdovih nič lepega 
ne najde. Celo takle čudež narave, ko gobi 

rasteta iz smrekovega storža.«

Zanimivosti narave

Na kmetiji Vrbočnik pod Lepenatko rastejo tile zelo raznoliki korenji, ki nam jih je prinesla 
Stanka Kerznar. (Foto: IS)

Župan Ivan Suhoveršnik (levo) in podžupan Roman Čretnik (desno) 
sta brala trto s trškim viničarjem Mihaelom Fajfarjem. 

eno šaljivo podoknico, kot že neprešteto v 40 le-
tih. Na željo sosedov, prijateljev in Ljudskih pevk 
Pušeljc se je povzpel po lojtri s pušeljcem. Ko je 
Minka odprla okno, ji je pel, malce lagal, čestital 
za rojstni dan in jo zaprosil za ples. Zatem so pe-
li, igrali in plesali ter Minki voščili zdravja.

Tekst in foto: Jože Miklavc
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